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Bydel: Vanløse Brønshøj Husum  

 

Resume af høringssvar med bemærkninger fra forvaltningen  

Lokaludvalg 

Hvem: Erik Fisker - Brønshøj-Husum 
Lokaludvalg 
 
Institution: - 
 
 
Tilknyttet skole: - 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Er betænkeligt med store enheder, kan hæmme 
børns udvikling og trivsel           

 Mener, at det er godt at børnene skifter opholdssted 
i løbet af dagen 
                

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 

Hvem: Bent Christensen - Vanløse lokaludvalg 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: - 
 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Oplyser, at der er blevet informeret på lokaludvalget 

hjemmesiden om muligheden for at kommentere 
sagen på Bliv Hørt Portalen. 

 Følger udviklingen i Vanløse og er opmærksomme 
på, at der er en række lokale forældre-initiativer, 
som er bekymrede over forslaget og den korte 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 
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implementeringsfrist. 
 Har ingen yderligere kommentarer, da bydelens 

institutioner bliver hørt gennem høringen.  
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 

Korsager Skole 

Hvem: Skolebestyrelsen 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Skolebestyrelsen støtter op om 1:1 princippet, men 
ønsker, at fritidshjemmene Voldparken og 
Storegårdsvej fortsat bliver brugt til glæde for 
Korsagers elever. 
 
Skolebestyrelsen kan se følgende scenarier: 
 

 Storegårdsvej etableres som enhed under 
KKFO’ens ledelse som satellit: 
Satellitten vil aflaste KKFO’ens matrikel med godt 
100 børn. Storegårdsvejs lokaler kan i denne 
konstruktion indrettes til projektareal, der gør det 
muligt at sætte fokus på bestemte aktiviteter og 
dermed både udvider de pædagogiske muligheder i 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse 

af lokaler 
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fritidstilbuddet og gøre det muligt og attraktivt at 
udnytte lokalerne til projektforløb i skoletiden. 

 Storegårdsvej og Voldparken bliver omdannet til 
klub: 
Med realiseringen af fritidscentrene vil det være en 
mulighed at etablere Storegårdsvej og Voldparken 
som en del af bydelens klubtilbud til 4.-7.-
klasserne. Dette scenarie udelukker ikke, at man 
samtidig etablerer en satellitafdeling af KKFO 
Frithuset på Storegårdsvejs matrikel. 

 Storegårdsvej bliver overgangsklub for 3. klasserne: 
Matriklen på Storegårdsvej kan desuden etableres 
som en fritidshjemsafdeling for 3. klasserne, evt. 
med en fleksibel overgang til fritidscentrene for 4. 
klasseselever. 

 Skolebestyrelsen påpeger at der er behov for at 
inden- og udendørs faciliteter opgraderes 
væsentligt og at arealerne udnyttes mere 
intelligent. Bestyrelsen har en række forslag til 
dette. 

 Det er vigtigt for skolebestyrelsen, at der i 
realiseringen af en ny struktur arbejdes med at 
etablere små enheder i det store fællesskab. Det 
ønskes, at hvert barn hører til i et mindre 
fællesskab på max 30 børn med et fast tilknyttet 
personale. Det skal skabe en tryg hverdag for 
børnene med kendte voksne. 

 Med større pædagogiske enheder følger en frygt 
for, at børn med særlige udfordringer bliver ’glemt’ 
eller på anden vis ikke bliver mødt i forhold til de 
særlige behov, de måtte have. Det bør være et 
fokusområde at opkvalificere personalet, så de kan 
varetage den særlige indsats, denne gruppe børn 
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kræver. 
 Beskrivelsen af de nye fritidscentre er meget svag i 

høringsmaterialet. Skolebestyrelsen forventer at 
blive involveret, når implementeringen af den nye 
struktur for klubområdet bliver mere konkret. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Bestyrelsen, Fritidshjemmet 
Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker at bevare fritidshjemmet 
 Der redegøres for institutionens pædagogik, 

traditioner og gode økonomi 
 Institutionen har lykkedes med integration af børn 

med særlige behov. 
 Institutionens størrelse sikrer at personalet har en 

personlig relation til alle børn. 
 De fysiske rammer er af høj kvalitet. 
 Ønsker at indgå i 1:1 modellen som fritidshjem 

uden for skolens matrikel, som der findes andre 
eksempler på. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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 Har tre forslag til strukturændring: 

 
1. KKFO Frithuset ændres til selvejende fritidshjem, 
og får dermed samme status som Fritidshjemmet 
Storegårdsvej og Voldparkens Fritidshjem. Med 
netværksleder  
2. De tre fritidsinstitutioner tilknyttet Korsager 
skole får alle status som kommunale fritidshjem 
med klyngeleder 
3. Korsager Skole og KKFO Frithuset forbliver som 
nu, som en enhed med skolelederen som leder. Og 
Fritidshjemmet Storegårdsvej samt Voldparkens 
fritidshjem bliver den anden enhed, på to matrikler 
med fælles leder. Hermed leves der op til 1:1 
ledelse 
 

 Ovenstående forslag vil betyde et ligeværdigt 
ledelsessamarbejde, og ikke en enstrenget model 
med suveræn ledelsesret til skolelederen. 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag X  

Hvem: Næstformand Roar R. Søndergaard på 
vegne af bestyrelsen på fritidshjemmet 
Storegårdsvej 

Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
(selvejende) 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Mener, at det er problematisk at et kommende 
fritidstilbud skal huse 448 børn i skolelokaler, der 
ikke er velegnet til fritidshjemsaktiviteter 

 Påpeger, at Storegårdsvej har gode inde- og 
udendørsrammer og man ville kunne bruge 

 Skolificiering 
 Areal og fælles udnyttelse 

af lokaler 
 Udsatte børn 
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lokaliteterne på Storegårdsvej til ressourcetimer, 
understøttende undervisning, natur- og teknologi, 
udeliv mv. 

 Er bekendt med at Husum Skole har valgt at bevare 
et fritidshjem (Trommen) udenfor skolen matrikel – 
ønsker, at en tilsvarende løsning for Korsager Skole 
med lokal løsningsmodel – så man bevarer 
Storegårdsvej som fritidshjem udenfor skolens 
matrikel 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Mener, at eventuelle konflikter fra skoledagen 
bearbejdes lettere, når børnene skifter fysiske 
rammer 

 Mener, at børn med særlige behov her er blevet 
integreret, ligesom der har været en vellykket 
inklusion af børn med anden etnicitet end dansk 

 Mener, at børn af skrøbelig/sensitiv natur har 
behov for mindre fritidshjem med karakter af 
tryghed og nærhed 

 Mener, at Storegårdsvej, ledelsen og 
medarbejderne på yderst professionel vis varetager 
børnenes faglige, sociale og kammeratlige udvikling 
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Hvem: Personalet på Fritidshjemmet 
Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener ikke at store institutioner gavner det gode 
børneliv 

 Påpeger, at institutionen har et godt samarbejde 
med skolen via stærkt samarbejde (tidligere 
betegnet samtænkning). I stærkt samarbejde med 
skolen bruges fritidshjemmets rum og store 
udeareal. 

 Mener, at gåturen mellem institution og skole 
gavner på følgende områder: 
- Bevægelse 
- Trafikforståelse og læring om trafikken 
- Miljøskift  

 Påpeger, at nogle af de vigtige elementer ved at 
have mindre ”fritliggende” fritidshjem er 
begreberne: nærhed, overblik og tryghed.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at et miljøskifte kan give ro til børnene. 
 Stærkt samarbejde betyder at der stadig kan 

fastholdes attraktive stillinger på fritidshjemmet. 
 Mener ikke attraktive stillinger kan bevares i den 

foreslåede struktur 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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Hvem: Marianne Lundberg - Leder  
Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Mener ikke, at store institutioner gavner det gode 
børneliv 

 Beskriver, at der i implementeringsplanen nævnes 
en evt. satellit. Mener, at Fritidshjemmet 
Storegårdsvej vil egne sig til dette. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 
 Har tre forslag til strukturændring: 

 
1. KKFO Frithuset ændres til selvejende fritidshjem, 
og får dermed samme status som Fritidshjemmet 
Storegårdsvej og Voldparkens Fritidshjem med 
netværksleder  
2. De tre fritidsinstitutioner tilknyttet Korsager 
Skole får alle status som kommunale Fritidshjem 
med klyngeleder 
3. Korsager Skole og KKFO Frithuset forbliver som 
nu, som en enhed med skolelederen som leder. Og 
Fritidshjemmet Storegårdsvej samt Voldparkens 
fritidshjem bliver den anden enhed, på to matrikler 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag X  

 Institutionsstørrelse 
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med fælles leder. Hermed leves der op til 1:1 
ledelse 
 

 Ovenstående forslag vil betyde et ligeværdigt 
ledelsessamarbejde, og ikke en enstrenget model 
med suveræn ledelsesret til skolelederen. 
 

Hvem: Nina Nielsen Netværkskoordinator - 
Netværket Brønshøj 7 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 

 

Ingen konkret implementeringsplan nævnt 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Forstår ikke argumentet med at børnenes skole og 
fritidstilbud skal ligge samme sted. Børnene 
fratages muligheden for helt naturligt at øve trafik, 
rense hovedet og blive parat til at favne 
eftermiddagen 

 Netværket foreslår, at løsningen på fremtidens 
fritidstilbud skal findes lokalt, ved en dialog mellem 
skole, fritidsinstitutioner og forældrene. Det er 
dem der bedst kender de lokale behov. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Er forundrede og bekymrede for sat kommunen vil 

nedlægge de mindre fritidshjem og erstatte dem 
med store institutioner 

 Mener, at sarte børn har brug for trygge rammer 
 Påpeger, at der fokuseres for meget på økonomi 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Effektivisering/besparelser 
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Hvem: Personalet fra Voldparken Fritidshjem 
 
Institution: Voldparken Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole og Korsager 
Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at Voldparken er et lille fritidshjem der 
ligger over en kilometer, fra de skoler det har børn 
fra. Det ligger til gengæld der, hvor familierne bor. 

 Påpeger, at ud over de to folkeskoler er der også 
børn fra: Al-Huda, NV Privatskole, Al-Quds, Hay og 
Nyboder. Aktuelt ni børn fra ikke kommunale 
skoler. Tallet varierer fra år til år. 

 Beskriver, at grundet institutionens størrelse, har 
personalet et indgående kendskab til det enkelte 
barn og deres familier.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 
 Påpeger, at børnesammensætningen er meget 

varieret. For tiden er 20 nationaliteter 
repræsenteret. 

 Påpeger, at samarbejdet med Husum - og Korsager 
skole, har udviklet samarbejdsrelationer, der godt 
ville kunne videreudvikles til 1-1 samarbejde på 
ledelsesplan. 

 Personalet ser således ikke noget i vejen for fortsat 
at være fast forankret i lokalmiljøet, samtidig med 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Effektivisering/ besparelser 
 Institutionens sociale 

ansvar vil gå tabt 
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at der indgås i et tættere samarbejde med de 
lokale skoler, uden at være en fuldt integreret del 
af disse. 

 
Personalet frygter at: 

 Det indgående kendskab til det enkelte barn og 
familierne udvandes. 

 Intimiteten, det "hjemlige" miljø ødelægges. 
 De fysiske rammer reduceres til uinspirerende 

legearealer og lokaler uden sjæl. 
 Det varierede udeliv reduceres til "luftning". 
 Integrationen lider skade på grund af overfladisk 

tilknytning. 
 Overgangen fra/til andre institutionstyper 

besværliggøres på grund af manglende kendskab 
til den enkeltes behov. 

 Inklusion af børn med særlige behov 
vanskeliggøres. Risiko for at de lades i stikken, 
fordi ingen tager hånd om deres konkrete 
situation. 

 Trygt og dannende miljø erstattes af stordrift, 
uden garanti for de økonomiske fordele, der er et 
af forudsætningerne for øvelsen. 

 Mangfoldigheden vil mistrives, fordi de påtænkte 
store fællesskaber vil fordre en større 
ensartethed/ensretning. 

 Traditionelle fritidshjemsaktiviteter vil blive afløst 
af skemalagte, strukturerede aktiviteter, der ikke 
rummer de nødvendige kreative udfordringer. 

 Forældreindflydelsen vanskeliggøres, fordi 
afstandene mellem brugere og beslutningstagere 
øges. 

 En del af vores børn ikke vil finde vej til de nye 
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fritidstilbud på grund af størrelsen, og afstanden 
til børnenes hjemlige miljø 

 En stigende ensomhed , måske i en hverdag styret 
af elektroniske medier. 

 
 

Hvem: Charlotte, Arbejdsmiljørepræsentant v. 
Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsagerskole 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 Bekymring for det fysiske arbejdsmiljø, hvis 

planerne gennemføres. Mener ikke, der er lokaler 
nok og skolens udearealer er mindre attraktive. 
Frygter mere larm, mindre nærvær, forringet 
arbejdsmiljø og dårligere børnemiljø 

 Mener, at den nære kontakt til nærmeste leder og 
fortrolighed bliver svær at bibeholde 

 Foreslår på det kraftigste, at den påtænkte 
centralisering genovervejes og opgives ud fra 
hensynet til såvel børnenes, forældrenes samt de 
ansattes fremtidige vilkår 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til det organisatoriske 
 

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 

Hvem: Agnes Bohl Skjelborg - Forældre 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:       Institutionsstørrelse 
 Manglende 
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Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej   
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole  
 
 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                   

 Ønske at bevare fritidshjemmet Storegårdsvej  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at 1:1 og placering på skolen vil give 
børnene et konstant pres, idet de vil være i en 
faglig atmosfære hele dagen 

 Mener at kommunikation blandt børn, forældre og 
personale forringes 

 Mener, at kendskab og hensyn til det enkelte barn 
forringes i en stor KKFO   

 Påpeger, at det sociale ansvar forsvinder 
 Påpeger, at pædagoger har en vigtig teoretisk 

baggrund funderet i børns behov for bevægelse og 
aktiviteter   
 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 Landsbytanken 
 Udsatte børn 
 Institutionens sociale ansvar vil 

gå tabt 
 

Hvem: Dorte Christensen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Mener, at legepladsen er en oase, som giver 
børnene mulighed for en positiv og udfordrende 
eftermiddag i inspirerende udenomsarealer. 

 Mener, at udsigten til en mega-institution med 448 
børn samlet i Frithusets lokaler på Korsager Skole 

 Institutionsstørrelse 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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er skræmmende. De nuværende rammer omkring 
Korsager Skole er utilstrækkelige og specielt 
udenoms-arealerne er problematiske, og kan på 
ingen måde danne en tilfredsstillende ramme for 
så mange børns fritidsliv. 

 Påpeger, at institutionen har en passende 
størrelse. Alle kender hinanden. Der er ro på og 
ingen larm og stress. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej ligger en 
lille gåtur væk fra skolen, og turen og de nye 
rammer giver et kærkommet afbræk i børnenes 
hverdag. 

 Vil således opfordre til, at Fritidshjemmet 
Storegaardsvej bevares som fritidshjem på sin 
nuværende matrikel og fremadrettet kommer til at 
fungere som en satellit til Frithuset, Korsager 
Skole. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener at Fritidshjemmet Storegårdsvej skal 

bevares. Bl.a. pga. institutionen alsidighed. 
 Mener, at personalets pædagogiske arbejde er i 

særklasse. De voksne kender alle børnene godt 
 

Hvem: Ane Christine Glud Iversen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Institutionsstørrelse 
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Tilknyttet skole: Korsager Skole                                  

 Ønsker ikke at Fritidshjemmet Storegårdsvej skal 
lukkes 

 Ønsker ikke at deres børn skal blive en del af en 
megainstitution med 448 børn på en lokation 

 Ønsker at Storegårdsvej bevares som fritidshjem på sin 
nuværende matrikel som satellit til Frithuset  

 Mener, at modellen imødekommer den politiske 
beslutning vedr. 1:1 strukturen - dog med en fysisk 
satellit 

 Mener, at modellen løser udfordringen ift. de 
manglende udenoms arealer ved Korsager 
Skole/Frithuset. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Astrid Aaby - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:          

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                               

 Ønsker ikke at Fritidshjemmet Storegårdsvej skal 
lukkes 

  Mener at en "børnefabrik" på 400-500 børn kun 
kan blive opbevaring af børn, og svært både for 
børn og voksne at overskue. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

 Institutionsstørrelse 
 Effektiviseringer/ besparelser 
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omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Mener at de penge der spares på en enkelt 

lederstilling og lokaler, vil blive brugt på børn der 
ikke trives, konflikter der ikke bliver håndteret. 

 
 

Hvem: Dorte Straarup Petersen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Mener, at legepladsen er en oase, som giver 
børnene mulighed for en positiv og udfordrende 
eftermiddag i inspirerende udenoms-arealer.  

 Påpeger, at institutionen har en passende 
størrelse, som gør, at børn, personale og forældre 
kender hinanden. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegaardsvej ligger 
en lille gåtur væk fra skolen, og turen og de nye 
rammer giver et kærkommet afbræk i børnenes 
hverdag. De trænes i trafiksikkerhed og får en 
daglig gåtur. 

 Mener, at udsigten til en mega-institution med 448 
børn samlet i Frithusets lokaler på Korsager Skole 
er skræmmende. De nuværende rammer omkring 
Korsager Skole er utilstrækkelige og specielt 
udenoms-arealerne er problematiske, og kan på 
ingen måde danne en tilfredsstillende ramme for 
så mange børns fritidsliv.  

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 vil således opfordre til, at Fritidshjemmet 
Storegaardsvej bevares som fritidshjem på sin 
nuværende matrikel og fremadrettet kommer til at 
fungere som en satellit til Frithuset, Korsager 
Skole. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig    

Alternativt forslag   

 Mener at Fritidshjemmet Storegårdsvej skal 
bevares. Bl.a. pga. institutionen alsidighed. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegaardsvej har 
igennem årene modtaget mange børn med særlige 
behov som af den ene eller anden grund ikke 
kunne trives i større rammer. 

 
 

Hvem: Signe Lauren - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker at bevare Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 Mener ikke, det er et rigt børneliv at man som lille 

barn skal opholde sig i de samme lokaler i op til 8 
timer om dagen.  

 Ønsker at 1:1 forholdet udmøntes i en overordnet 
ledelsesstruktur, fordelt på forskellige matrikler  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

  
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Joan og Bent Engelhardt - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   x 

 Ønsker at bevare Fritidshjemmet Storegårdsvej 
pga. institutionens høje kvalitet 

 Kan på ingen måde se hvordan det at ”stuve” 448 
børn sammen, kan være en sund og god løsning. 

 Mener ikke, at skolen har de helt store og 
spændende udendørs muligheder, som Storegård 
tilbyder, der er ikke andre fritidshjem i 
lokalområdet med samme udendørs aktiviteter. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Spørger til, hvordan personalet skal kunne se, høre 
og være nærværende overfor det enkelte barn og 
dennes behov med så mange børn på ét sted?  

 Spørger til, om Frithuset har nok lokaler til alle de 
børn eller skal de være i deres klasseværelse hele 
dagen?  

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Spørger til, hvordan bliver indeklimaet med alle de 
børn på skole hele dagen?  

Hvem: Line Willum - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at Fritidshjemmet Storegårdsvej skal 

bevares pga. institutionens enestående arbejde 
med deres udsatte barn.  

 Kan ikke se, hvordan deres barn skal trives og 
udvikle sig i en kæmpe KKFO med 4-500 børn uden 
at blive overset.  

 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 

Hvem: Lasse Buch - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 De udendørsfaciliteter/legepladsen som tilbydes 
på Korsager Skole i dag, er stort set ikke 
eksisterende og vil blive en meget dyr post at få up 
to date – til noget som kan rumme 450 børn 

 Storegårdsvej Fritidshjem kun et stenkast fra 
skolen, kan tilbyde alt det Frithuset ikke kan – bl.a. 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
 Areal og udnyttelse af fælles 

lokaler 
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en verdensklasses og rummelig legeplads. 
 Ønsker at bibeholde Storegårdsvej som satellit 

fritidshjem. Så kan Frithuset få glæde af det 
Storegårdsvej kan tilbyde og omvendt – 
Storegårdsvej kan gøre brug af fx de musiske og 
indendørs sportsmuligheder, som skolen kan 
tilbyde. En win/win løsning. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at Fritidshjemmet Storegårdsvej bevares  
 Ønsker at man vil fokuserer på børnenes behov, 

når man beslutter sig for den endelige 
løsningsmodel – og ikke på politikernes behov for 
at spare penge. 

 Mener, at det strider imod al sund fornuft at samle 
over 400 børn i én institution.  

 Ønsker ikke at børn bliver overset og bliver tidligt 
skoletrætte af at opholde sig på skolens område 8-
9 timer dagligt. 
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Hvem: Mette Bak Grubert - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   x 

 

 Mener, at Storegårdsvejs høje kvalitet (nærhed, 
tilstedeværelse mm) kan ikke opnås i en kæmpe 
institution på 400 børn 

 Mener, at udendørsarealerne på Storegårdsvej er 
langt bedre end Frithusets 

 Har haft børn på begge institutioner 
 Mener ikke, at Frithuset personale er lige så 

engagerede og indlevende 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 
 

Hvem: Jesper og Katrine Abel-Jespersen - 
Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker ikke at Fritidshjemmet Storegårdsvej 
lukkes, og børnene bliver en del af en 
megainstitution med op mod 450 børn. 

 Mener, at det er en fordel, at fritidshjemmet ikke 
ligger på skolens matrikel, så børnene oplever et 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn  
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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sceneskifte og får venner fra andre klasser end 
deres egen. På den måde rejser eventuelle 
konflikter startet i skolen ikke med over i 
fritidshjemmet. 

  Institutionen har en passende størrelse, som gør, 
at børnene føler sig trygge, og at forældre og 
personale kender hinanden. 

 Påpeger, at børnene har en aktiv og afvekslende 
eftermiddag med inspirerende udendørsfaciliteter 
og kreative værksteder, så fritidstilbuddet ikke 
bliver reduceret til opbevaring. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at 1:1 strukturen er en reel afskaffelse af 

forældrenes frie valg af fritidstilbud, fordi der kun 
vil være ét fritidshjem, og ensretningen af 
institutionsmiljøet fjerner muligheden for at 
tilgodese børn med særlige behov.  

 Påpeger, at børn er ikke ens. Det bør 
institutionerne heller ikke være. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej er meget 
efterspurgt og et klart førstevalg blandt mange 
ressourcestærke og engagerede forældre og bør 
bevares. 

 Mener, at personalets pædagogiske arbejde er i 
særklasse. 
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Hvem: Diana Koubti - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Mener, at de små fritidshjem bør bevares 
 Påpeger, at Storgårdsvej Fritidshjem gør en stor 

forskel for børnene. Det er byens oase, hvor de har 
plads og nærhed og de bliver set og hørt. 

 Mener, at det er urimeligt at de små i folkeskolen 
skal samles på store institutioner. 

 Mener, at det i sidste ende er det en del af en 
spareplan 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Effektivisering/ besparelser 
 

 

Hvem: Jesper Parsholt og Charlotte Illemann - 
Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Er meget bekymrede for Københavns Kommunes 
udspil om en 1:1 struktur for fritidstilbuddene 
omkring Korsager Skole - et udspil som kan ende 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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med, at Fritidshjemmet Storegårdsvej bliver lukket. 
 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej ganske 

enkelt er ét af de bedste fritidstilbud i København 
Kommune af flere grunde. Det kan kun lade sig 
gøre, fordi Storegårdsvej har en passende størrelse 
og perfekte omgivelser, som giver børnene 
fantastiske udfoldelsesmuligheder. 

 Mener, at udsigten til en mega-institution med 448 
børn samlet i Frithusets lokaler på Korsager Skole 
er skræmmende.  

 Mener, at de nuværende rammer omkring 
Korsager Skole er utilstrækkelige og specielt 
udenomsarealerne er problematiske, og kan på 
ingen måde danne en tilfredsstillende ramme for 
så mange børns fritidsliv. 

 Forudser, at mange fremadrettet vil vælge den 
lokale folkeskole fra, hvis vores børn gode fritidsliv 
skal ofres i en økonomisk spareøvelse. 

 Mener derfor, at der er behov for lokale løsninger, 
som tager hensyn til, at forældre har mulighed for 
at vælge det fritidstilbud som passer bedst til 
børnene 

 Opfordrer til, at Fritidshjemmet Storegårdsvej 
bevares som fritidshjem på sin nuværende 
matrikel og fremadrettet kommer til at fungere 
som en satellit til Frithuset.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

Hvem: Janne Wichard Henriksen – Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:    

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at det er meget positivt, når B&U-udvalget 
i beslutningen af 10. december 2014 ønsker at 
understrege at 1:1 organiseringen ikke 
nødvendigvis betyder ”organisering af mursten” og 
at den fremtidige fritidsstruktur sagtens kan have 
fritidstilbud, der ligger på flere matrikler. Samtidig 
er det positivt at et stort flertal af udvalget lægger 
vægt på ”at diversitet i tilbuddene samt 
institutioner i forskellige størrelser respekteres 
således, at man som borger har bedre mulighed for 
at vælge et tilbud som passer godt til den enkelte 
familie.”  

 Mener ikke, at man med det konkrete oplæg om at 
sammenlægge institutionerne i området fysisk vil 
kunne bibeholde de fordele, som i dag opleves på 
fritidshjemmet Storegårdsvej.  

 Mener, at den eksisterende legeplads i 
indskolingen og samtidig KKFO’ens legeplads vil 
være meget lille til 450 børn. Dette forslås løst 
med at undersøge mulighederne for ”satellit-
udearealer”. Det synes at være et en lidt underlig 
løsning, da der dels ikke er mange ledige arealer i 
umiddelbar nærhed af skolen – og at man jo netop 
på fritidshjemmet Storegårdsvej har store og gode 
udearealer. En nærliggende løsning er derfor at 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Areal og fælles udnyttelse 

af lokaler 
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bevare fritidshjemmet på Storegårdsvej på denne 
lokalitet. 

 Det er svært at forstille sig, at nye børn nemt kan 
falde til blandt 450 børn. 

 Spørger til, hvordan vil man sikre et afbræk i 
børnenes hverdag, så de reelt oplever at have 
fritid, ved at de i løbet af dagen kommer til et 
andet sted med hen og får anden inspiration end 
skolen.  

 Påpeger, at hvis der etableres en kæmpe-
institution bliver det svært for Korsager skole at 
være attraktiv for skoledistriktets børn. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 

 Såfremt der organisatorisk skal ske en delvis 
sammenlægning af KKFO’en ved Korsager skole og 
Fritidshjemmet Storegårdsvej, opfordres til fokus 
på at sikre en kompetent pædagogisk ledelse med 
fokus på børnenes trivsel. Marianne Lundberg 
udviser en meget kompetent ledelsesstil på sin 
nuværende institution 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

Hvem: Signe Andersen - Forældre 
 
Institution: Voldparken Fritidshjem 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Effektivisering/ besparelser 
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Tilknyttet skole: Husum Skole og Korsager 
Skole 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Har personligt glæde af at institutionen ligger 1000 
m. fra skolen, da det er tæt på bopælen 

 Fremover vil hente/bringe situationen blive 
yderligere besværliggjort 

 Påpeger, at Voldparken Fritidshjem er særligt gode 
til at tage hånd om de tosprogede elever 

 Mener, at praktiske problemer kombineret med 
lang skoledag og kort fritidshjemstid vil medføre 
udmeldelser og utryghed i nærområdet 

 Mener, at Voldparken Fritidshjem har både 
erfaringen og kulturforståelsen til at drive et 
stærkt fritidstilbud for disse børn. 

 Arbejder selv på et stort fritidshjem, hvor det er 
svært at skabe nærhed. 

 Påpeger, at hvis skolens lokaler benyttes vil det 
føles som en lang skoledag. Lokaleskift er 
nødvendigt 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Institutionens sociale 
ansvar vil gå tabt 

 
 

Hvem: Forældre Margit og Ingmar Durda - 
Forældre 
 
Institution: Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Påpeger, at de nuværende rammer omkring 
Korsager Skole er utilstrækkelige og specielt 
udenomsarealerne er problematiske 

 Institutionsstørrelse 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Påpeger, at legepladsen på Storegårdsvej er en 
oase.  

 Ønsker at bevare Storegårdsvej som fritidshjem 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag x  

 Ønsker ikke 1:1 struktur for fritidstilbuddene 
omkring Korsager Skole  

 Ønsker at bibeholde Storegårdsvej som 
selvstændigt fritidshjem fordi 

 Påpeger, at personalets pædagogiske arbejde er i 
særklasse, og de formår at se og møde det enkelte 
barn der hvor det er.  

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej ligger en 
lille gåtur væk fra skolen, og turen og de nye 
rammer giver et kærkomment afbræk i børnenes 
hverdag.  

 Vil gerne støtte op om lokale løsninger, som tager 
hensyn til, at forældre har mulighed for at vælge 
det fritidstilbud som passer bedst til deres børn. 

 Opfordrer til, at Fritidshjemmet Storegårdsvej 
bevares som fritidshjem på sin nuværende 
matrikel og fremadrettet kommer til at fungere 
som en satellit til Frithuset. 
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Hvem: Samlet forældregruppe på 
Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Mener ikke, at de små fritidshjem bør lukkes til 
fordel for ét stort 

 Mener, at det nuværende fritidshjem har gode 
forhold både ude og inde, og kan rumme 
udsatte og sårbare børn                

 Mener ikke, at afstanden på 700 m. er et 
argument for at flytte fritidshjemmet. God 
trafiktræning samt skift i børnegrupper – ikke 
nødvendigvis klassekammerater 

 Mener ikke, der er plads på skolen til de mange 
børn. Hverken ude eller inde, så der skal 
tilkøbes jord til legeplads, som satellit. Giver 
ikke mening når Storegård har egnet lokaler og 
legeplads. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Alternativt forslag: KKFO Frithuset, 
Fritidshjemmet Storegårdsvej samt Fritidshjem 
Voldparken omlægges til ét organisatorisk 
samlet kommunalt fritidshjem, beliggende på 
tre matrikler. 

 Alternativt at den ene part i 1:1 modellen 
bliver Korsager Skole og KKFO Frithuset, som 
allerede fungerer som en samlet enhed. Den 
anden part bliver Fritidshjemmene Voldparken 

 Manglende valgfrihed 
 Effektivisering 
 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
 Sociale ansvar gå tabt 
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og Storegårdsvej, som samles til én 
organisatorisk enhed, beliggende på to 
matrikler 

 Ønsker ikke at blive KKFO. Der er højt 
sygefravær blandt skolens personale og 
udfordringer med at fastholde eleverne i 
skolen. Det kan trække ressourcer fra en KKFO 
til skolen. 

 Frygter, at flere ressourcestærke familier på 
sigt vil søge mod privatskolerne, hvis Korsager 
Skole ikke længere kan tilbyde acceptable 
fritidstilbud til de 6-9-årige. Dette vil være til 
skade for Korsager Skole og for 
sammenhængskraften i lokalmiljøet 
 

Hvem: Forældrerådet KKFO Frithuset 
 
Institution: KKFO Frithuset 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
- Påpeger, at Storegårds matrikel også bør bruges 

- Mener, at der bør indtænkes indretning af lokaler, 
udbygning, minibus                

- Mener, at der bør prioriteres flere toiletter. Der er 
allerede for få i dag  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Støtter en organisatorisk samling af 
fritidshjemmene under én ledelse.  

 Tidsperspektivet 
 Areal og fællesudnyttelse af 

lokaler 
 Udsatte børn 
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 Mener, at dannelsen af et nyt og større 
fritidstilbud rummer organisatoriske fordele og 
muligheder, men også en bekymring for, at de 
nødvendige forudsætninger (organisation, arealer 
(både udendørs og indendørs) og personale) ikke 
er på plads. 

 Påpeger, at nyskabelse også kræver nytænkning og 
kræver derfor, at der stilles ressourcer og midler til 
rådighed for at kunne håndtere de opgaver som et 
nyt større fritidstilbud 

 Påpeger, at den nye KKFO under 1:1-struktur skal 
opfylde følgende krav: 

1. En tydelig pædagogisk linje i hverdagen i 
fritidstilbuddet 

2. Et fagligt kompetent personale med høj 
medarbejdertilfredshed 

3. En tryg hverdag, hvor børnene kender ”deres 
voksne” og omvendt 

4. Opgraderede indendørs og udendørs arealer, som 
giver muligheder for udfoldelse          

-  
Hvem: Tina Strandet Lund, Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 
 
Bakker fuldt op om høringssvaret fra 
Fritidshjemmet Storegårdsvejs leder 
 
Der henvises til det samlede høringssvar fra 
forældregruppen 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Bevar fritidshjemmet Storegårdsvej, som har alle 
de kvaliteter politikerne gerne vil fremme, på sin 
nuværende matrikel, som den ene del af en 1:1 
model med Korsager skole og Frithuset som den 
anden del 

 Vi har brug for Storegårdsvej. Vi har brug for de 
indsjæle, der er på vores frit, og for den oase som 

 Effektivisering/besparelser 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 Institutionsstørrelse 
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 Storegårdsvej fysisk udgør 
 Forudser at mange forældre fremadrettet vil vælge 

den lokale folkeskole fra, hvis børnenes gode 
friluftsliv skal ofres i en økonomisk spareøvelse           

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Alternativ kunne være at have Korsager skole og 

frithuset som den ene enhed i 1:1 modelllen og 
Storegårdsvej som den anden på forskellige 
matrikler 

 
 

Hvem: Tina Berg Ebbesen -  
Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 

 Ønsker brændende, at de små fritidshjem bevares 
 Mener, at Storegårdsvej bør bevares, som har 

uvuderlige betydning for mange familier 
 Tilslutter sig argumenter og holdninger skrevet af 

pæd. .Mikkel Hald, professor i pæd. Stig Brostrom 
samt den samlede forældregruppe fra 
fritidshjemmet Storegårdsvej 

                                   
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Personalet på KKFO Frithuset 
 
Institution: KKFO Frithuset 
 
Tilknyttet Skole: Korsager Skole 
 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 De er bekymret for kvaliteten i det pædagogiske 
arbejde hvis så mange børn skal være samlet et 
sted. Relationen til det enkelte barn vil blive 
forringet. 

 De synes at det er vigtigt at skole/Frithusets lokaler 
bevares som hhv. klasselokaler og fritidslokaler. 
Dette giver børnene et værdifuldt miljøskift og 
respekterer deres sparsomme fritid. 

 Deres udearealer er allerede nu ikke rustet, til at 
skulle rumme det nuværende antal børn. De er 
derfor bekymret for, at skulle rumme flere. 
Samtidig er de nuværende toiletter faciliteter der 
er til rådighed - seks toiletter til ca. 160 børn - 
bekymrende, hvis børnetallet skal stige til langt 
over det dobbelte.   

 Samlet set er de bekymret for både børenes fysiske 
og psykiske trivsel, hvis udkastet til ’’fremtidens 
fritidstilbud’’ i sin nuværende form vedtages. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 Institutionsstørrelse 
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Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentering af organiseringen 

 
 

Hvem: Jennie Haworth - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegården 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Forudser, at mange vil vælge den lokale folkeskole 
fra hvis det gode fritidsliv ofres i en økonomisk 
spareøvelse 

 Opfordrer til at Storegårdsvej bevares som 
fritidshjem på sin nuværende matrikel og 
fremadrettet kommer til at fungere som satellit til 
Frithuset 

                                    
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Stor bekymring for at fritidshjemmet Storegårdsvej 
bliver lukket i forbindelse med 1:1 strukturen 

 Bekymring for stordrift, samt frygt for at 
fritidstilbuddet fremadrettet vil blive reduceret til 
opbevaring 

 

 
 

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 
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Hvem: Thomas Capral Henriksen – Forældre 
 
Institution: Inst. Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De mener, at det er utroligt vigtigt, at Københavns 
Kommunes får skabt et godt, trygt og lærerigt miljø 
omkring de Københavnske folkeskoler. 
Folkeskolerne er i dag under pres og flere og flere 
fravælger folkeskoler af forskellige årsager. 

 De mener, at det derfor er væsentligt at holde fast 
i gode fritidstilbud i Københavnske folkeskoler, hvis 
man fortsat vil have børn til at vælge folkeskolen. 

 De mener, at det er positivt at B&U-udvalget 
understreger at 1:1 organiseringen ikke 
nødvendigvis betyder ”organisering af mursten”, 
og at den fremtidige fritidsstruktur sagtens kan 
have fritidstilbud der ligger på flere matrikler. 

 De mener, at hvis den kommende 1:1 struktur 
betyder at fritidshjemmet på lokaliteten 
Storegårdsvej nedlægges, er der en række 
praktiske og sociale/pædagogiske udfordringer 

 Den eksisterende legeplads i indskolingen og 
samtidig KKFO’ens legeplads vil være meget lille til 
450 børn. Dette forslås løst med at undersøge 
mulighederne for ”satellit-udearealer”. Det synes 
at være et en lidt underlig løsning, da der dels ikke 
er mange ledige arealer i umiddelbar nærhed af 
skolen – og at man jo netop på fritidshjemmet 
Storegårdsvej allerede har store og gode 
udearealer. En nærliggende løsning er derfor at 
bevare fritidshjemmet på Storegårdsvej på denne 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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lokalitet. 
 Spørger til, hvordan forestiller man sig at etablere 

et tilstrækkeligt stort indendørsområde til 
fritidscenteret på skolen, hvor der reelt er plads til 
børnene samtidig med, at de er i nogenlunde i 
nærheden af pædagoger, som de kender og er 
trygge ved? Det er svært at forstille sig at nye børn 
nemt kan falde til blandt 450 børn. 

 Spørger til, hvordan vil man sikre et afbræk i 
børnenes hverdag, så de reelt oplever at have 
fritid, ved at de i løbet af dagen kommer til et 
andet sted med hen og får anden inspiration end 
skolen? 

 Mener, at det virker voldsomt at stedets 
pædagoger skal kunne have et nært forhold til 450 
børn. De oplever på fritidshjemmet Storegårdsvej 
et utroligt engageret, kompetent og nærværende 
personale, som virkelig gør det til et sted, hvor 
børnene har svært ved at tage hjem fra sidst på 
eftermiddagen, fordi de bare har lyst til at blive lidt 
længere for at lege og lære 

 Hvis forslaget om store institutioner bliver 
vedtaget, så forestiller de sig, at det bliver 
vanskeligt for Korsager Skole at være attraktivt for 
skoledistriktets børn 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 
 De vil bakke op om model 3, hvis klynger 
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indebærer, at det diversificerede fritidstilbud, i så 
fald være en del af en større klynge. Det mener de 
imidlertid ikke er til læse specielt klart ud af 
materialet, så de håber at dette vil blive nærmere 
beskrevet i forbindelse med den detaljerede høring 
senere i år. 

 Såfremt der organisatorisk på en eller anden måde 
skal ske en delvis sammenlægning af KKFO’en ved 
Korsager skole og Fritidshjemmet Storegårdsvej, vil 
de i den forbindelse opfordre til fokus på at sikre 
en kompetent pædagogisk ledelse med fokus på 
børnenes trivsel. De vil i den forbindelse opfordre 
til at give Marianne Lundberg mulighed for at få en 
fremtrædende rolle, hvis hun ønsker det. 

 De mener at én mega-institution til opbevaring af 
450 børn uden nogle nævneværdige udearealer vil 
være i direkte modstrid med dette politiske ønske. 
Det vil ikke efterlade noget som helst valg for den 
enkelte familie – andet end at droppe folkeskolen. 

 
 

Hvem: Sune Lauren – Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej  
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                

 De er dybt bekymret over fremtidsudsigterne ved 
en 1:1 løsning af fritidstilbud på korsager skole.  

 Påpeger, at hvis sammenlægningen bliver en 
realitet og deres barn skal gå på frit med 400 andre 
børn på den samme matrikel som hun også har sin 
skolegang på og dermed ikke får et naturligt break 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/besparelser 
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imellem skole og fritid, vil de overveje meget 
meget kraftig at finde en anden skole som ikke 
driver opbevaringsfritidshjem med over 400 børn. 

 Påpeger, at når der skal spares en masse penge, 
bør man stille sig selv, det spørgsmål om man også 
er parat til spare på børnenes fremtid.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Lone Hedegaard – Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej  
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 
 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De er i mod forslaget og mener, at personalets 
pædagogiske arbejde er i særklasse, og de formår 
at se og møde det enkelte barn der hvor det er. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej har 
igennem årene modtaget mange børn med særlige 
behov som af den ene eller anden grund ikke 
kunne trives i større rammer. 

 Påpeger, at ledelsen er kompetent, 
personalegruppen er stabil og økonomien er sund.  

 Mener, at legepladsen er en oase, som giver 
børnene mulighed for en positiv og udfordrende 

 Institutionsstørrelse 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
 Effektivisering/besparelse 
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eftermiddag i inspirerende udenomsarealer. 
 Påpeger, at institutionen har en passende 

størrelse, som gør, at børn, personale og forældre 
kender hinanden. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej ligger en 
lille gåtur væk fra skolen, og turen og de nye 
rammer giver et kærkommet afbræk i børnenes 
hverdag. 

 Påpeger, at Fritidshjemmet Storegårdsvej er et 
klart førstevalg for mange engagerede og 
ressourcestærke forældre til børn på Korsager 
Skole. 

 De mener, at det er skræmmende at der er udsigt 
til at deres barn kommer til at gå i en stor 
institution med 448 børn samlet i Frithusets lokaler 
på skolen. 

 De nuværende rammer omkring Korsager Skole er 
utilstrækkelige og specielt udearealerne er 
problematiske, og kan på ingen måde danne en 
tilfredsstillende ramme for så mange børns 
fritidsliv. De frygter derfor, at fritidstilbuddet 
fremadrettet bliver reduceret til opbevaring. 

 De vil gerne støtte op omkring Korsager Skole, men 
kun i det omfang, at skole og fritidstilbud kan 
skabe gode trygge rammer for børnene gennem 
hele dagen. 

 De forudser, at mange fremadrettet vil vælge den 
lokale folkeskole fra, hvis børnenes gode fritidsliv 
skal ofres i en økonomisk spareøvelse. 

 De mener derfor, at der er behov for lokale 
løsninger, som tager hensyn til, at de som forældre 
har mulighed for at vælge det fritidstilbud som 
passer bedst til deres børn. 
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 De vil opfordre til, at Fritidshjemmet Storegårdsvej 
bevares som fritidshjem på sin nuværende 
matrikel og fremadrettet kommer til at fungere 
som en satellit til Frithuset.  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Peter Haslund Karlsson og Trine 
Haslund Karlsson – Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at kassetænkningen bør droppes og i 
stedet bør der tænkes i gode velfungerende steder 
som Storegårdsvej ind i heldagsskolen. De 
fantastiske rammer, ressourcer og topkvalificeret 
og engageret pædagoger bør udnyttes. 

 Mener at det virker uovervejet og uanstændigt, at 
”stuve” 448 børn sammen på Korsagers KKFO, som 
ikke har rammerne eller ressourcerne på plads 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

- 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 

Hvem: Mikkel Hald – Medarbejder 
Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Institution: Fritidshjemmet Storegårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at det er en spareøvelse, og børnene er 
taberne  

 Mener, at der er god økonomi i at lade mindre 
fritlæggende fritidshjem gøre det de er gode til: 
give børn der har brug for, at ligge skolerammerne 
fra sig (et behov der ikke er blevet mindre efter 
folkeskolereformen har stjålet mere af børnenes 
fritid) mulighed for fysisk og psykisk at skifte miljø.  

 Har meget store betænkeligheder ved at proppe 
børnene ind i kæmpeinstitutioner.  Det er meget 
muligt, at der ville foregå en form for inddeling i 
mindre enheder, men rammerne ville stadig være 
skole 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Effektivisering / besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 

 

Hvem: Mette og Martin Høgel - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Storgårdsvej 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 Ja Nej 

Enig  x 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Alternativt forslag  x 

 Udsigten til, at deres børn fremover skal blive en 
del af en mega-institution med 448 børn samlet i 
Frithusets lokaler på Korsager Skole er 
skræmmende, og det er en udvikling som de for alt 
i verden vil undgå.  

 Mener, at de nuværende rammer omkring 
Korsager Skole er utilstrækkelige og specielt 
udenomsarealerne er problematiske, og kan på 
ingen måde danne en tilfredsstillende ramme for 
så mange børns fritidsliv. 

 Frygter at fritidstilbuddet fremadrettet bliver 
reduceret til opbevaring – og det ønsker de ikke at 
lægge børn til. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at der er behov for lokale løsninger, som 
tager hensyn til, at forældrene har mulighed for at 
vælge det fritidstilbud som passer bedst til deres 
børn. 

 Opfordre til, at Fritidshjemmet Storegårdsvej 
bevares som fritidshjem på sin nuværende 
matrikel og fremadrettet kommer til at fungere 
som en satellit til Frithuset.  

Hvem: Mark og Rikke Hassett - Forældre 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 Ja Nej 

 Institutionsstørrelse 
 Areal og udnyttelse af lokaler 
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Institution: Fritidshjemmet Storgårdsvej 
 
Tilknyttet skole: Korsager Skole 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Er bekymret over, at børnene fremover skal være i 

de samme lokaler både i skoletiden og i 
fritidstilbuddet medfører store krav til både den 
fysiske indretning og organiseringen af 
fritidstilbuddet. 

 Mener, at der er meget begrænsede udearealer på 
Korsager skole og meget begrænsede fysiske 
muligheder for at udvide legeplads m.v 

 Mener, at der fremover ikke vil være 

valgmuligheder – i stedet skal alle børn passe ind 

i den samme ramme. Børn er forskellige og har 

forskellige behov – det bør fritidstilbuddene 
afspejle  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Foreslår en model, hvor Storegårdsvej, Voldparken 
og Frithuset indgår i én samlet organisatorisk 
enhed, beliggende på tre matrikler  

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 

 

Husum Skole 

Hvem: Line Michan – Formand for 
Skolebestyrelsen  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

- 
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Institution: - 
 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 
 

Alternativt forslag  x 

 

 Generelt anerkender bestyrelsen at en forenkling 
af strukturen af fritidstilbud i forbindelse med 
skolen er nødvendig, især efter implementering af 
folkeskolereformen, hermed sikres bedre 
sammenhæng i børnenes dag fx i forhold til 
klassedannelse  

 Det er bestyrelsens forventning, at en 1:1 
ledelsestilgang til samarbejdet imellem 
fritidsordning og skole vil forenkle og udbygge et i 
forvejen godt samarbejde. 

 Bestyrelsen anbefaler en model, hvor stærkt 
samarbejde og understøttende undervisning 
samtænkes, evt. ved at alle pædagogernes 
arbejdstimer forbliver tilknyttet fritidstilbuddet, 
men benyttes ud fra en konkret samarbejdsaftale 
mellem fritidstilbud og skole i skoletiden.   

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

Hvem: Bestyrelsen i Stafetten v. Flemming 
Kongsfelt 
 
Institution: Stafetten 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Landsbytanken 
 Institutionsstørrelse 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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Tilknyttet skole: Husum Skole 

 Mener ikke, at der er tilstrækkelig plads i de 
nuværende omgivelser omkring Smørhullets klub, 
og dermed vil der være lang geografisk afstand til 
de andre tilbud – dette kan betyde at klubbørn 

 Mener ikke det er et gode for børnene, at 
sammenlægge institutioner og flytte flere børn 
over på færre kvadratmeter                 

 Mener, at store institutioner vil betyde mindre 
plads til forskellighed og mangfoldighed samt 
forringelse af det enkelte barns behov for at blive 
hørt og set 

 Mener, at 400 børn tilknyttet et fritidshjem på 
indtil videre to matrikler med en leder, giver 
udtrykket børnefabrikker en ny mening 

 Vil foreslå at beholde to fritidsenheder omkring 
Husum Skole, så børn og forældre har mulighed for 
at vælge 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at fortsætte som selvejende institution 
 Påpeger, Stafetten unikke sammenhæng med børn 

som følges fra børnehave til klub fungerer rigtigt 
godt med mange trygge børn 
 

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 

 Fjerne nærmiljø for 
klubbørnene 

Hvem: Forældrebestyrelsen v. Claus Darholt 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet Skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at hvis den nuværende struktur ændres 

 Effektiviseringer 
 Institutionsstørrelse 
 Landsbytanken 
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vil det for børnenes velvære betyde færre 
kvadratmeter og for meget støj 

 Mener, at Smørblomsten som i dag tilbyder 
nærvær og tryghed til det enkelte barn, ikke ville 
kunne tilbyde dette, hvis alle indskolingsbørn 
samles i et hus – børnenes samvær på tværs af 
alder og klassetrin og fællesskabsfølelsen vil 
forsvinde 

                     

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 I dag er der mulighed for fuldtidsstillinger i den 
integrerede institution, da ledelsen har i 
samarbejde med andre institutioner i huset, har 
sørget for at det allerede ansatte personale har 
fået delte stillinger i børnehave/fritidshjem og 
fritidshjem/klub – dette er også med til at sikre 
gode overgange, hvilket er en stor fordel for børn 
og forældre 
 

Hvem: Personalet på Smørblomsten  
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet Skole: Husum Skole 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Forventer gode, nye bygninger, der er indrettet til 
formålet med udgangs i forslaget 1:1 omkring 
Husum skole. 

 Påpeger, at da der i første omgang ikke er bygget, 
og man i forvejen fra forvaltningsside indstiller til 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Landsbytanken 
 Skolificering 
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2:1, kan man i overgangsperioden bibeholde 3:1, 
indtil der er bygget gode velindrettede lokaler, som 
giver ordentlige forhold for børn, personale og 
forældre. 

 Påpeger, at forholdene på Husum skole på 
nuværende tidspunkt er trængte. En placering i 
klasselokaler på skolen vil ødelægge hele vores 
pædagogiske tilgang  

 Smørblomstens nuværende lokaler kan supplere 
Husum skole. I forvejen laves fælles projekter, hvor 
fritidshjemmets lokaler benyttes. 

 Forslaget opfattes som en lappeløsning, der 
ødelægger netværkstanken, hvilket indbefatter 
kombinationsstillinger i netværkets institutioner, 
som rummer børn fra 0-18 år - vuggestue, 
børnehave, fritidshjem og klub med 
fællesbestyrelse. 

 At fjerne fritidshjemsdelen i et hus/netværk, hvor 
der er samtlige institutionstyper virker uforståeligt. 
Smørblomsten det mest søgte fritidshjem ved 
Husum skole  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at det som forældrene søger i 
Smørblomstens pædagogik kan ikke gennemføres i 
en kæmpeinstitution. 

 Påpeger, at det faste personale alle har 
kombinationsstillinger i netværket, som ligger på 
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samme matrikel. F.eks. skolegruppen i børnehaven 
om formiddagen og fritidshjem om eftermiddagen, 
eller fritidshjem eftermiddag og klub om aften. 
Institutionen har altid overholdt budgettet, aldrig 
manglet børn og har børn på venteliste. Dette har 
ikke forandret sig grundet den nye skolereform. 

 Mener, at den personlige daglige kontakt med 
samtlige forældre, vil forsvinde på en kæmpe 
institution med 300+ børn, da det pædagogiske 
arbejde omkring barnet bliver meget lettere med 
den tætte relation til forældre og børn.  

 Påpeger, at på Smørblomsten har man personlig 
modtagelse og afhentning af hvert enkelt barn. 
Derigennem skabes tryghed og nærvær for hvert 
enkelt barn 

 Det er en bekymring, hvis udsatte børn skal tilbage 
til institutioner, hvor de ikke trives. 

 
 

Hvem: Institutionsleder på Stafetten, Joan 
Markussen 
 
Institution: Stafetten 
 
Tilknyttet Skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Konsekvensen af ”Fremtidens Fritidstilbud” vil for 
Stafetten være, at de mister vores klubafdeling på 
110 medlemmer, som ikke længere vil være en del 
af en velintegreret idrætskultur med mulighed for 
dagligt at benytte sig af alle Husum skoles 
idrætsfaciliteter.  

 Påpeger, at de unge vil i en alder af ca. 10 år skulle 
forlade institutionen, som de har haft mulighed for 

 Landsbytanken 
 Kommunal/Selvejende 
 Fritidscentre vil fjerne det nære 

miljø for klubbørnene 
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at være i, siden de var tre år. De må forlade skolens 
matrikel for at gå i et fritidstilbud, der ligger 
længere væk. Konsekvensen kan være at de 
forlader fritidstilbuddet for at skabe netværk fra 
bopælen eller fra gaden. 

 Påpeger, at 3-14 års modellen vil i ”Fremtidens 
Fritidstilbud” forsvinde. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 

 Stafetten og Smørblomsten har drøftet en 
fremtidig model for 1:1 ledelse 

 En selvejende klynge 
Trommen, Smørblomsten og Stafetten går sammen 
om at etablere én fælles struktur omkring 
fritidshjemsdelen til Husum Skole med Stafetten 
som det naturlige omdrejningspunkt, da det er den 
største institution beliggende fysisk på Husum 
skole, mens Smørblomsten og Trommen fortsat vil 
have en selvstændig struktur med egen leder 
(afdelingsleder) og egen bestyrelse. 

 Der vil være en række praktiske og juridiske 
udfordringer, som skal udfoldes nærmere med 
denne model. Men mulighederne er større, og 
udfordringerne bør kunne løses. 

 Det er relevant fremover at institutionen 
organiseres som selvejende, da størstedelen af 
områdes vuggestuer, børnehaver, nuværende 
fritidshjem og klubber er selvejende under 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  
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paraplyen Børneringen. Det er disse institutioner, 
der danner netværkene BØ2 og BØ2A, og som er 
fødekæde til en stor procentdel af børn og unge på 
Husum Skole. 

Hvem: Klyngebestyrelse BH2 v. Lasse Harder 
Schousboe 
 
Institution: Trommen  
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

                                      

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Det gav ved klyngestrukturens begyndelse fin 

mening, at der var enheder helt fra vuggestue til 
fritidshjem. Det giver dog ikke så meget mening 
mere i den nye skolereform. 

 De syntes ikke, at man skal fastholde 
fritidshjemmene i en klyngestruktur med de andre 
pasningstilbud i Københavns Kommune. 

 De anerkender præmissen om, at den skolereform, 
der blev indført i sommeren 2014 skaber nogle 
udfordringer for fritidshjemmene i kommunen. 

 De syntes at det er svært, at se hvordan den 
pædagogiske bæredygtighed skal forstås. Den 
hænger måske sammen med den økonomiske 
bæredygtighed, hvor det kan være svært at få de 

 Effektiviseringer 
 Institutionsstørrelse 
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små institutioner til at være økonomiske rentable? 
Ellers mener de at oplægget savner en bedre 
forklaring af, hvordan den pædagogiske 
bæredygtighed måles, og hvilke parametre, som 
kommunen vil lægge til grund for en eventuel 
måling. Er det antal voksne per barn? Er det 
børnenes trivsel, som man skal tage udgangspunkt 
i? 

 De syntes at se oplægget som at være kommunens 
forsøg på, at lave en struktur på fritidsområdet, 
hvor man giver kommunen redskaber til at kunne 
styre på de økonomiske forhold uden, at 
mærkningen af en eventuel nedskæring vil være 
særlig markant. 

 Store institutioner er en god ting, hvis det handler 
om overblik fra centralt hold eller handler om 
fordeling af de økonomiske ressourcer, som bliver 
tilført området. Ellers stiller en stor institution krav 
til, at der udvikles små oaser i den store institution. 
Det kræver igen tilførsel af økonomiske midler til 
udvikling af personale etc. 

 De mener at der i oplægget generelt mangler, at 
blive beskrevet de økonomiske konsekvenser af 
denne nye fritidsstruktur. 

 De mener at når der er så meget fokus på 
økonomien, så er det beskæmmende, at oplægget 
er støvsuget for tal. Det ville også give et klart 
billede af, om det her er en spareøvelse eller ej. 
Det skal da være fornuftigt økonomisk, men det er 
svært at diskutere, når der ikke er tal i oplægget. 
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Hvem: Claus Darholt - Forældre 
  
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at bevare Smørblomsten pga. den særligt 

høje kvalitet (nærhed, tryghed, samvær og omsorg) 
 Mener, at udsatte børn overses i store 

institutioner. 
 Mener, at deres børn har brug for de mindre 

fritidshjem med trygge rammer. 
 Mener, at det er en dårlig ide at gennemføre 

forandringerne i kølvandet på folkeskolereformen, 
hvor folkeskolen kæmper for at finde sin rette 
plads 

 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 For voldsomt /timing/ 

tidsperspektiv 
 

Hvem: Morten og Cathrine Fog-Tonnesen – 
Forældre  
 

Institution: Fritidshjemmet Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at Smørblomsten skal bevares. 
 Ønsker at bevare nuværende struktur 

 Mener ikke at det er en fordel at fordele børnene 
på to frem for tre fritidshjem. 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Landsbytanke 
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 Mener at det er en fordel at børn kan blive i 
samme institution fra vuggestue til fritidsklub. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 

 Ingen kommentarer til organisationen 

 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

Hvem: Gregers & Pernille Dragskov 
Hummelmose - Forældre 
 

Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at forældre og børn på Husum Skole er 
begunstiget af, at have tre forskellige fritidshjem 
(Smørblomsten, Trommen og Stafetten) liggende i 
umiddelbar nærhed (0-200 meter) fra skolen. 
Institutionerne opfylder dermed alle kriteriet om, 
at ”Institutionen skal være beliggende på skolens 
matrikel eller i umiddelbar nærhed af skolen, så 
fælles lokaleudnyttelse i videst muligt omfang er 
muligt”. 

 Påpeger, at fritidshjemmenes nuværende placering 
gør det endvidere nemt for børnene at bevæge sig 
fra skolen til deres respektive fritidshjem direkte 
gennem den fredede Husumpark og opfylder 
dermed Københavns Kommunes rimelige ønske om 
nærhed mellem fritidshjem og skole. I dette 
tilfælde er børnenes vej tilmed tryg og trafiksikker. 

 Mener, at Smørblomsten er et fritidshjem af meget 

 Institutionsstørrelse 
 Landsbytanke 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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høj kvalitet, og mener, derfor det er svært at forstå 
at Smørblomstens eneste reelle mulighed for at 
bestå som institution med selvstændig matrikel 
gøres afhængig af de to andre fritidshjems 
potentielle kapacitetsmangler. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 

 Mener, at Københavns Kommunes intention om, at 
der på fritidsområdet for børn i alderen 6-9 år skal 
skabes en 1:1 struktur ved hver skole kan virke 
logisk og strategisk velfunderet.  

 Mener ikke, at forskelligheden i de nuværende tre 
fritidshjem kan bevares i en 1:1 struktur med én 
fælles ledelse til institutioner på flere matrikler.  

 Mener, at en ensretning af institutionstilbud i 
Københavns Kommune reducerer tilbuddenes 
diversitet og forældrenes valgmuligheder 
indskrænkes. 

 Det er en fordel at der på matriklen i dag findes 
både vuggestue, børnehave, fritidshjem og klub. 
Det betyder en nemmere hverdag for mange 
familier, når søskende bringes og hentes. 

 Ønsker, at Fritidshjemmet Smørblomsten bevares 
som institution med selvstændig matrikel og gerne 
med en udtalt decentral ledelsesstruktur 

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 
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Hvem: Christina Nielsen - Forældre 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at Smørblomsten skal bevares uafhængigt 
af om der er kapacitetsproblemer på de to andre 
fritidshjem. 

 Ønsker at bevare nuværende struktur - afstand til 
Smørblomsten er insignifikant .  

 Mener ikke Smørblomsten særlige kvaliteter kan 
bevares i den nye struktur. 

 Mener ikke at det er en fordel at fordele børnene 
på to frem for tre fritidshjem. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 

 

Hvem: K. Jensen - Forældre 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at i den ideelle verden burde 
Smørblomsten bestå, som den er. I den 
næstbedste verden tilsluttes det forslag, som er 
givet med Joan Markussens høringssvar. 

 Kan stærkt tilslutte sig det høringssvar, som er 
afgivet af personalet på Smørblomsten. Stafetten 

 Institutionsstørrelse 
 Areal og udnyttelse af fælles 

lokaler 

http://www.denstoredanske.dk/Sprog%2C_religion_og_filosofi/Sprog/Fremmedord/in-io/insignifikant
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kan qua sin beliggenhed blive det naturlige 
omdrejningspunkt, mens Smørblomsten og 
Trommen fortsat vil have en selvstændig struktur 
med egen leder (afdelingsleder). 

 I parentes skal det bemærkes, at der i det udsendte 
forslag er fejl i opmålingen af Smørblomstens 
afstand til Skolen. Afstanden til de to fritidshjem er 
i gåafstand præcist den samme.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 

 Kan den aktuelle struktur ikke fastholdes ønskes en 
løsning med de tre fritidshjem Trommen, 
Smørblomsten og Stafetten i én fælles struktur 
omkring fritidshjemdelen til Husum Skole – en 
selvejende klynge. 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

Hvem: Iben Johnsen - Forældre 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Forstår ikke at man vil lukke smørblomsten, som er 
et meget efterspurgt fritidshjem. 

 Mener, at man som minimum bør beholde de tre 
fritidshjem som de er i dag, indtil man har bygget 
nye faciliteter på Husum Skole, som kan rumme de 
tre fritidshjem. 

 Det er vigtigt, at man i denne proces tænker meget 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Landsbytanken 
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mere i at bevare de eksisterende fritidshjem, hvor 
nogle måske skal flyttes til nye faciliteter med ny 
ledelsesstruktur, frem for at lukke fritidshjem og 
starte forfra, med alt det kaos, som det vil 
medføre. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 
omlægninger: 

 

 En anden løsning kunne være at samle Stafetten og 
Trommen på skolen, og så i stedet samle alle 
institutionerne på Smørumvej fra 0 år – 18 år inkl. 
Smørblomsten under samlet ledelse. 

 Mener, at ovenstående er en unik mulighed for at 
skabe en rød tråd gennem hele barnets 
institutionsliv.  

 At kunne gå fra vuggestue, videre til børnehave, 
videre til fritidshjem og klub med stort set de 
samme børn betyder at børnene aldrig oplever de 
store skift. 

 Mener, at ændringerne vil medføre et kvalitetsfald 
i fritidstilbuddene. 

 Kommer med konkrete eksempler på 
kvalitetsforskel mellem Smørblomsten og 
unavngiven SFO i Glostrup 

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  
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Hvem: Michael Stranau - forældre 
  
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at bevare Smørblomsten pga. den særligt 

høje kvalitet (nærhed, tryghed, samvær og omsorg) 
 Mener, at det vil være at smide barnet ud med 

badevandet at lukke dette tilbud 
 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

 Institutionsstørrelse 
 Effektiviseringer/ 

besparelser 
 

Hvem: Lara Iversen - Forældre 
  
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Har flyttet sit sensitive barn fra Stafetten til 
Smørblomsten 

 Mener, at særligt sensitive børn kan have det 
meget svært med forandringer 

 Påpeger, at der har allerede været meget 
forandring med implementeringen af den nye 
skolereform 

 Ønsker at kommunen stopper denne udvikling og 
giver plads og rum til, at alle børn er forskellige og 
har forskellige behov. 

 Påpeger, at man ikke kan skære over med én kam, 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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og regne med, at alle må indordne sig. Der skal 
være plads til forskelligheden og mangfoldigheden, 
hvilket de københavnske fritidshjem bør 
repræsentere 

 Mener, at der skal især være plads til de særligt 
sensitive børn. 

 Har vedhæftet noget materiale omkring særligt 
sensitive børn, som hun bliver læst seriøst 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Anders Bach Petersen - Forældre 
  
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Tilslutter sig Lara Iversens høringssvar 
 Har flyttet sit sensitive barn fra Stafetten til 

Smørblomsten, hvor det trives 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Sussi Lawætz - Forældre 
  
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at de velfungerende fritidshjem omkring 
Husum Skole ødelægges ved en sammenlægning. 

 Påpeger, at Smørblomsten yder en pædagogisk 
indsats af høj kvalitet. 

 Mener ikke, at Smørblomsten afstand til skolen er 
et problem. 

 Påpeger, at skolen er nedslidt. 
 Mener, at børnene bør få ro omkring deres 

fritidstilbud nogle år, indtil skolen igen fungerer 
med den nye reform. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
 
 

Hvem: Pernille Munkebo Hussmann - 
Forældre 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Forstår udfordringen i forbindelse med de længere 

 Institutionsstørrelse 
 For voldsomt /timing/ 

tidsperspektiv 
 Udsatte børn 
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skoledage, som er en konsekvens af skolereformen, 
samt de naturligt kortere dage i bl.a. 
fritidshjemmene. 

 Ønsker at bevare Smørblomsten pga. den særligt 
høje kvalitet  

 Mener, at udsatte børn overses i store 
institutioner. 

 Mener, at visse børn har brug for de mindre 
fritidshjem med trygge rammer.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Malene Hansen - Forældre 
 
Institution: Smørblomsten 
 
Tilknyttet Skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er bekymret for hvilke børn der kommer ud af 
mindre plads. 

 Mener det giver umotiverede børn der ikke gider 
gå i skole/SFO fordi de trænger til en pause fra 
larm og konstante konflikter opstår i forbindelse 
med mangel på personale. 

 Påtænker at melde sit barn ud af fritidshjemmet, 
hvis de små fritidshjem lukkes 

 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Trine Bohl – Forældre 
 
Institution: Smørblomsten  
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 De ønsker for fremtidens fritidstilbud, at der er 
flere oaser, der er inspireret af Smørblomsten og 
de mange andre små fritidshjem, som forældre og 
børn kæmper for at bevare 

 Mener ikke at roen kan findes i store fritidstilbud 
 De opfordrer til at lytte til de engagerede og 

bekymrede forældre, og find en løsning som stadig 
gør den københavnske folkeskole attraktiv, og ikke 
skubber de ressourcestærke mod privatskolerne 

 De mener at børnene stadig er påvirket af 
implementeringen af skolereformen, og håber at 
forslaget trækkes tilbage 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Institutionsstørrelse 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

 

Hvem: Susanne Hougaard, Forældre  
 
Institution: Fritidshjemmet Smørblomsten  
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 De har netop valgt Smørblomsten fordi det et lille 
fritidshjem som giver børnene tryghed og nærvær. 

 De mener at jo større institutionerne bliver, jo 
sværere bliver det at bevare nærværet i 
dagligdagen.  

 Samtidig fylder den nye skolereform temmelig 
meget og en yderligere kæmpe omvæltning kan 
umuligt give mere tryghed til børn i indskolingen. 

 De ønsker at deres fritidshjem får lov til at 
fortsætte uforandret, evt. med en anden 
ledelsesstruktur. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelser 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 

Hvem: Sara Louise Kristensen, Forældre  
 
Institution: Fritidshjemmet Smørblomsten  
 
Tilknyttet skole: Husum Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Institutionsstørrelse 
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 Er imod forslaget, og anbefaler at bevare de små 
fritidshjem 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Steven Gelineck - Forældre 
 
Institution: Smørblomstens Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Husum skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                  

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Synes ikke, at politikerne, der ønsker 
sammenlægningen, har givet en forklaring på, 
hvordan man sikrer nærværet i et fritidstilbud med 
300-500 børn.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Man kunne bibeholde fritidshjemmene omkring 
Husum skole som de er nu, og så bare lave en 
fælles ledelse (for at spare penge). På den anden 
side er det enormt givende, at institutionslederen 
er en aktiv og synlig del af både børnenes og 
forældrenes hverdag (for ikke at tale om 

 Institutionsstørrelse 
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pædagogernes). Er bekymret for dette mistes 

 

Brønshøj Skole 

Hvem: Forældrerepræsentanter fra 
Skolebestyrelsen på Brønshøj Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener ikke, det er realistisk at Brønshøj skole på 
nuværende tidspunkt kan rumme et 
fritidspædagogisk tilbud pga. den igangværende 
ombygning.  

 Påpeger, at de har brug for længere tid     

                  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Vil pege på et samarbejde med Præstekær 
Fritidshjem, som er enige  

 En partnerskabsaftale mellem Præstekær 
Fritidshjem og Brønshøj Skole vil kunne frigive 
tidsmæssige ressourcer til skoleledelsen 

 Mener at Brønshøj Skoles fremtidige fritidstilbud 
bør baseres på et stærkt samarbejde med 
Præstekær Fritidshjem 

 
 

 

 Areal og fælles lokale 
udnyttelse 

 Skolificering 
 For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
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Hvem: Forældrebestyrelsen på Præstekær 
Fritidshjem og Klub 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem og klub 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at bevare fritidshjem og klub i Præstekærs 
lokaler 

 Mener, at Præstekærs værdier og fantastiske 
arbejde med børnene, kræver de rette rammer         
              

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at Præstekær Fritidshjem og Klub indgår en 
partnerskabsaftale med Brønshøj Skole med 1-1 
ledelse 
 

 Skolificering 
 

Hvem: Forældrebestyrelsen i Brønshøj-Husum 
Ungdomshus 
 
Institution: Brønshøj-Husum Ungdomshus 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at der skal indrettes fritidscenter i 
lokalerne. Derved mistes sammenhæng fra bh til fk 
og trygheden og mangfoldighed mistes         

 Mener, at arbejdet med de udsatte børn tabes på 
gulvet 

 Påpeger, at Brønshøj Skole er under en større 
ombygning, og for os at se, kan skolen ikke løfte 
opgaven, og da slet ikke i byggeperioden. Byggeriet 
forventes færdig ultimo 2016. 

 Mener, at børnene profiterer af gåturen 
 Forstår ikke hvorfor skovbørnehaven som alle er 

 Landsbytanken 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
 Udsatte børn 
 Tidsperspektivet 
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glade for bliver foreslået, at flytte til anden 
børnehave 

 Mener, at indstillingen mangler inddragelse af 
lokale fagfolk, i samarbejde med 
områdeforvaltningen, og forældre.  

 Mener, at løsninger bør tage udgangspunkt i lokale 
forhold 
         

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Trine Heilmann og André Larsen, 
Forældre  
 
Institution: Præstekærs Fritidsklub Hjørnet 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                   
 Dyb bekymring over planerne om at ændre 

fritidstilbuddene 
 Tanken om en storklub tiltaler ikke, og det 

fællesskab, nærvær og ånd der er i Hjørnet, kan 
ikke bare proppes ind i et andet hus. Håber 
inderligt, at Hjørnet bavares.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 
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Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

Hvem: Henrik Pallisgaard på vegne af 
bestyrelsen i Fundamenterne  
 
Institution: Fundamenterne 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De er rigtig glade for at deres 
kommentarer/indsigelser på første udkast af 
implementeringsplanerne blev korrigeret og 
anerkendt. 

 De anbefaler, at man ikke i utide flytter 
fritidshjemsbørn til skoler hvor byggeri foregår. Af 
hensyn til børnemiljøet må man så hellere holde 
nuværende struktur frem til skoleåret 2016/2017. 
Dette vil i øvrigt også medvirke til at de nuværende 
3. klasser ikke skal opleve hele to skift.  

 De anbefaler, at bevare nogle af de bestående 
matrikler, således der skabes mindre miljøer for de 
børn, som i inklusionen øjemed, vil profilere af 
dette. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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 De ønsker at dele deres høringssvar i to afsnit, 

Fritidsinstitutioner og Fritidscentre 
 

 Fritidsinstitutioner: De lægger ikke skjul på, at det 
ikke ligefrem er et ønskescenarie med udsigten til 
at miste fritidshjem. Det anerkendes dog at 
ressourcerne i kommunen anvendes der, hvor 
børnene er og, at der derfor må nytænkning til. 

 Ift. selve organiseringen vil de anbefale model 2 
med valg af selveje. 

 Fritidscentre: De mener at der mangler en 
drøftelse af, hvorvidt fritidscentrene alene skal 
afgrænses til aldersgruppen 10-13 år. Og vil derfor 
anbefale, at samle fritidsklub og 
ungdomsklubtilbuddene i den samlede 
fritidscentertanke. 

 I forslaget ses etableret to fritidscentre. Der 
udover etableres der et fritidscenter omkring 
Bellahøj skole. Disse fritidscentre er i dag i samme 
klubfællesskab. Der kunne genereres en langt 
større effektivisering og bæredygtighed hvis man i 
udarbejdelsen af ny stillingsstruktur samlede de tre 
fritidscentre med én samlet ledelse for de tre 
centre. 

 Hvis ikke ovenstående er realiserbart for 
nuværende vil de anbefale, at organiseringen sker 
efter model 2. Der bør dog pågå en proces omkring 
de fremtidige klubfællesskaber og redefinere 
begrebet 

 

Hvem: Lone Skov, Institutionsbestyrelsen i 
Præstekær fritidshjem og klub 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 
- 
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Institution: Præstekær fritidshjem og klub 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Ang. Fritidshjemmet: bør indgå i en 1:1 
struktur med skolen, beliggende med en 
fritidshjemsbase på skolens grund, den gamle 
skole og/eller lokaler på Præstekær 
fritidshjem.  

 Ang. Klubben: bør indgå i et center med 
nuværende placering, men klubben forbliver 
under samme fritidshjemsledelse. Dette for at 
sikre kontinuitet og overgang fra fritidslivet til 
klublivet med kendte voksne, sikre fortsat 
stærk søgning til klubben og sikre en stærkere 
stillingsstruktur  

 

                                      

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 
 Bestyrelsen ønsker at indgå i en partnerskabsaftale 

med skolen – se bilag 
 Påpeger, at ved at tænke Præstekær ind i den nye 

fritidsstruktur, med udgangspunkt i en 
fritidshjemsbase, vil det således være muligt at 
rykke en velfungerende organisation ind i de nye 
rammer og fortsat skabe høj kvalitet, båret af de 
værdier og den faglige kultur, som Præstekær 
Fritidshjem er rundet af. 
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Hvem: Forældrebestyrelsen v. Pakhuset  
 
Pia Borchmann, Pernille Gaarde Bendix, 
Karsten Flemming Thomsen, Jens Kjærby 
Frandsen, Pernille Stigsgaard Morthensen, 
Belinda Juhl, Penille Dalmose Christensen 
  
Institution: Pakhuset 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 I erkendelse af at skolereformen medfører mindre 
fritid for børnene, og at fritidstilbuddenes 
åbningstid dermed reduceres, har Pakhuset indset, 
at fritidshjempladserne under alle 
omstændigheder ikke kan bevares 

 Har ikke fokus på egen opretholdelse, men vil 
gerne være en stemme for den hidtidige høje 
danske kvalitet inden for fritidspædagogik 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Uanset organisering, placering eller størrelse peges 
på to grundlæggende bekymringer 

1. foreslår at der oprettes et ”OmrådeRåd”, med 
lokale interessenter fra institutioner (selvejende 
såvel som kommunale), skole og forvaltning, der 
med den lokale viden bedst muligt kan tilgodese 
de miljøer, børnene allerede trives i. Således kan 
det lokalt bedst vurderes, om man fx skal beholde 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 ’Skolificering’ 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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flere matrikler (fx Præstekær, Børnehuset Bella, 
BHU), med deres individuelle islæt, eller om det 
giver bedst mening at slå det hele sammen til én 
stor institution på Brønshøj ”Gamle skole”. 

2. Det er ærgerligt hvis fritidspædagogikken skal 
udspilles på selve skolen. Mener, at det er en god 
ide, at man udnytter skolernes lokaler til andre 
formål efter endt skoledag. Til aftenskole, 
ungdomsskole, foreninger, private 
sammenkomster mv. Men for børn, der nu har 
været i skole i længere dage, betyder det rigtig 
meget, at de får en lille spadseretur uden for 
skolen og over i et nyt miljø, hvor de fysiske 
rammer, det pædagogiske personale og de faglige 
tilbud rent faktisk signalerer frihed, leg og bl.a. 
kreativitet. I dag er børns rum til fri leg uhyrligt 
reduceret 

 Er meget optaget af, hvordan det sikres, at de 
forskellige børn får tilgodeset deres forskellige 
behov. Både i form af udfoldelsesmuligheder, men 
i lige så høj grad i form af afskærmede miljøer, 
med overskuelighed, for dem, der har særlig behov 
for det. 

 

 

 

Hvem: Ledelsen v. Brønshøj Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  
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 Påpeger, at samtlige faciliteter til både børn og 
medarbejdere vil kunne være i ”den nye skole” 

 Påpeger, at de ekstra m2 kan placeres på ”Gammel 
Skole, så kan både den planlagte tandlægeklinik 
samt værkstedsfaciliteterne flyttes             

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 Skolens ledelse ønsker, at fritidsinstitutioner 
organiseres udenfor klynger/netværk 

 Påpeger, at det i daglige kan skabe både større 
fleksibilitet, gensidig inspiration og danne rammen 
om et ligeværdigt og sundt arbejdsmiljø for både 
pædagoger og lærere 

 Påpeger, at Præstekær Fritidshjem og Brønshøj 
Skole i fællesskab vil løse denne kommende 
opgave 

Hvem: Personalet fra Skovbørnehaven i BHU  
 
Institution: Brønshøj Husum Ungdomshus 
(skovbørnehave) 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker at bevare institutionen 
 Foreslår, at Fremtidens Fritidstilbud skal 

løses lokalt, og at det der fungerer, skal 
bevare det 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
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 Har særlig fokus på en tryghedsskabende 
pædagogik. 

 Mener ikke, at de kan yde den 
pædagogiske kerneydelse, som de 
brænder for, hvis de skal forholde sig til så 
store enheder som forvaltningen foreslår 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Personalet i Brønshøj Husum 
Ungdomshus – Fritidshjemmet 
 
Institution: Brønshøj Husum Ungdomshus 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at planen vedr. fremtidens fritidstilbud, 
vedrører skolebørn og unge i Kommunen. 
Personalet har vanskeligt ved at forstå hvorfor de 
skal inddrages i denne reform. 

 Påpeger, at det er et mål for Københavns 
Kommune, at skabe og fastholde gode 
arbejdspladser i Kommunen. Denne indstilling 
skaber usikkerhed om arbejdspladser og vores 
eksistensgrundlag.  

 Skriver, at institutionen uden nogen form for 
kommunikation, indgår i en kabale der skal gå op 

 Spørger ind til, hvis Børnehaven bliver flyttet, 
forbliver den så som Skovbørnehave? Og forventes 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
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der at personalet bare flytter med? 
 Spørger ind til, hvis implementeringsplanerne 

bliver vedtaget, hvorfor kan Børnehuset Håbets 
Alle ikke flyttes til BHU? 

 Beder politikerne om at forstå, at det er børn, 
forældre og evt. personale der rykkes rundt på. Det 
er ikke bare enheder der eksisterer på et regneark. 

 Påpeger, at Skovbørnehaven, der har eksisteret 
siden 1991, er et attraktivt tilbud til forældre og 
børn. 
  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Jo Gadegaard – Forældrene   

Institution: Brønshøj-Husum Ungdomshus’ 
skovbørnehave 

Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                         

 De er meget bekymret for om forslaget betyder en 
lukning af skovbørnehaven, og de muligheder der 
ligger i et sådan tilbud. En almindelig børnehave på 
Håbets Alle var ikke det, de ønskede for deres børn 

 De gætter sig til, at Håbets Alle er i spil, fordi de 
mister 40 fritidshjemspladser, som deres 39 børn 
så nemt kan fylde. Med de 20 børnehavepladser, 

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 Effektiviseringer/Besparelser 
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som Håbets Alle har i forvejen, kan institutionen 
bestå med de 60 pladser, den har i dag.  

 De foreslår, at de 20 børn der vil blive ”tilovers” på 
Håbets Allé tilbydes plads i Brønshøj-Husum 
Ungdomshus’ skovbørnehave. En udvidelse af 
børnehaven kræver muligvis et nyt 
opsamlingssted. Men da planen er, at der stadig 
skal være klub i ungdomshuset, må der kunne 
findes en løsning. 

 Mener, at hvis forældrene til børnene på Håbets 
Allé ikke er interesserede i en skovbørnehave, må 
der være mulighed for at placere dem i et af de 
almindelige dagtilbud, som får kapacitet på grund 
af reformen af fritidstilbuddene.  
 

De har vedhæftet underskriftindsamling 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Christina Hansen - Forældre 
 
Institution: Børnehuset Håbets Allé 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De er bekymret fordi forslaget lyder på at Håbets 
Allé, enten skal være ren børnehave eller lukkes.  

 Skolificering 
 Effektiviseringer/besparelser 
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 De vil opfordre til at bevare Børnehuset Håbets 
Allé som en børnehave frem for at lukke den. 
F.eks. kan det være en ide at de lægges sammen 
med Det gule Hus og Vindsuset, som ligger inden 
for 50 m afstand på samme vej. Dette vil give et 
børnetal som Børnehuset vil kunne rumme. 

 Ydermere opfordrer de til at man bibeholder 
klynge strukturen som den er i dag og IKKE flytter 
ledelsen af fritidshjemmene under skolen. Dels 
fordi, at hvis det sker, så er der ingen mening med 
klyngeordningen for de tilbageværende 
institutioner og dels fordi skoleledelsen pt. har nok 
at kæmpe med. 

 De håber meget, at der bliver lyttet til deres 
forslag. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Forældreråd v. Børnehuset Bella 
 
Institution: Børnehuset Bella 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

Fire konkrete ønsker til den kommende Fritidsreform: 
1. At børnene sikres et reelt miljøskifte ved 

skoletidens ophør. Alle har brug for et skifte i løbet 
af dagen. Særligt de skrøbelige børn. 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling  

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 
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2. At Institution/skole lokaler adskilles fysisk. Skolen 
egner sig ikke til fritidsaktiviteter 

3. At vi som forældre har mulighed for at gøre til- og 
fravalg af institutioner på vores børns vegne. 
Ønsker en opdeling i flere institutioner med egne 
særpræg, som giver reel mulighed for til- og fravalg 

4. At der bliver gennemført en reel og inddragende 
proces omkring eventuelle forandringer. Den 
hidtidige proces har været præget af lukkethed og 
af en skoleledelse på Brønshøj skole, som allerede 
opfatter at der er besluttet at skabe en stor-
institution på Brønshøj Skole og som ikke har følt 
behov for reel dialog med forældre eller 
institutioner.  

 Ønsker at BUU og politikerne reelt lytter og forstår 
de mange problemer, der opstår med en 
skabelonagtig tilgang til forandring. 

 Ønsker en reel dialog om løsninger for Brønshøj 
Skole og fritidsinstitutioner før der tages en 
beslutning.  

 Er dybt forundrede over at erfare, at der er indgået 
tæt dialog med Præstekær Fritidshjem fra 
skoleledelsens side og at der har været afholdt 
forældremøde på Præstekær Fritidshjem, hvor 
man har orienteret om det fremtidige samarbejde 
med Præstekær Fritidshjem, som dem der skal 
forestå en løsning for Brønshøj Skole.  Som 
forældre på et af de FIRE andre fritidshjem 
tilknyttet Brønshøj Skole er man ikke blevet 
informeret eller inddraget. 

 
 Mener, at det er umuligt at give svar på den 

ukonkrete beskrivelse af de fremtidige planer 
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 Påpeger, at det ikke fremgår af høringsmaterialet 
hvordan disse forandringer gavner børnene. 
Formoder at det ikke fremgår fordi der ikke kan 
findes grundlag for det. 
Savner et fagligt og sagligt indspil. Der er taget en 
politisk beslutning, som tilsyneladende ikke er 
fagligt og sagligt funderet. 
 

”Sidst skal en faktuel fejl rettes. Der står i 
høringsmaterialet at der er 700 meter til Børnehuset Bella. 
Det meget afhængigt af, hvorfra der måles. Men vi har 
opmålt og kan ikke få det til mere end i underkanten af 500 
meter fra Brønshøj Skole. Hertil kommer, at det politisk er 
besluttet at åbne en afdeling af Bella på Brønshøj Gamle 
Skole, som er 180 meter væk fra Brønshøj Skole. Den 
meget korte afstand er ikke taget med i betragtning, 
hvilket, vi antager, er en fejl” 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Anders Erichsen - Forældre 
 
Institution: Præstekær/Hjørnet 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole   
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                   

 Ønske at bevare mindre fritidshjem 
 Påpeger, at med den nye fritidsreform skal 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 Socialt ansvar 
 Børnefabrikker 

 For voldsomt/timing/ 
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børnene nu være ’1 barn blandt 400+’ 
 Påpeger, at der på Brønshøj Skole lige nu foregår 

et nyt byggeri, der er designet med henblik på 
fritidsliv og aktiviteter for børnene 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Påpeger, at der i øjeblikket er mistrivsel i klasser på 

skolen fordi stort set alt i hverdagen er nyt og 
foregår på nye måder. For eksempel er der ikke et 
fast team omkring klassen, der kender børnene og 
klassens udfordringer, på samme måde som der 
har været tidligere, samtidig med, at lærerne har 
utroligt travlt med mange nye typer af opgaver i 
forhold til organisering, planlægning og 
forberedelse af undervisningen.  

 Påpeger, at der lige nu foregår en masse 
omvæltninger for Brønshøj Skole ifb. den nye 
skolereformog hele lærer-organiseringen, 
herunder læringsmålstyret undervisning   

tidsperspektiv  

Hvem: Anne Krogsgaard Chawes - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Der stilles spørgsmålstegn ved omstruktureringens 
nødvendighed. 

 Mener at timingen er dårlig, da der allerede er 
flere byggeprojekter i gang på skolen. Det går ud 

 ’Skolificering’ 
 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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over børnenes trivsel. 
  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Mener at det er tvivlsom om en skoleleder kan 

lede det pædagogiske personale. 
 Mener at man bør overvejer om en 

partnerskabsaftale med fx Præstekær Fritidshjem 
(et selvejende fritidshjem), kunne være løsningen 
på et nyt fritidscenter på Brønshøj skole.  Dette 
ville give 1:1 ledelse og dermed muligheden for 
tæt samarbejde og en god helhedsorienteret 
indsats på skolen. 

Hvem: Linda Falkesgaard - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at det er sundt for børn at skifte miljø, når 
de har fri – at gå fra de store skoleagtige rammer 
til de lidt mindre og hjemlige rammer med færre 
mennesker omkring dem, og hvor de har fritid. 

 Frygter børnefabrik – og spørger til, om man har 
rådført sig med pædagogiske eksperter 

 Mener, at der er mange pædagogiske ressourcer i 
at bruge både stedet Præstekær samt dets 
personale som kompetente medspillere i 
skolereformen 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling  

 Effektivisering/besparelser 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Kasper Nyholm - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Påpeger, at timingen er dårlig lige nu, det er som 
om det hele skal ordnes på én gang, herunder 
Skolereform, byggesag og fremtidens fritidshjem 
samtidigt er besværlig. 

 Foreslår at man venter nogle år med denne 
sammenlægning af Brønshøjs skoles 
fritidsordninger. 

 Mener, at tiden kan bruges på at undersøge om 
det overhovedet giver mening at nedlægge de små 
unikke fritidshjem til fordel for en væsentligt større 
og noget mere upersonlig institution.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

Tema (se temaoversigt) 
 Institutionsstørrelse 
 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
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Hvem: Betina Magnussen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet Skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Har autisme tæt ind på livet og har været glade for 
Brønshøj Skole og Præstekær 

 Påpeger at et fritidshjem på 500 børn ikke kan 
rumme særlig sensitive, der reagerer kraftigt på 
larm, mange mennesker, lugte osv.  

 Påpeger, at børn har brug for omsorg, nærhed og 
nærværende kendte voksne og at de trives bedst i 
små institutioner  

 Mener, at pengene hellere bør bruges til at få 
skolereformen til at fungere og til at efteruddanne 
alle lærere så de er dygtige nok til at inkludere 
børn med særlige behov. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn  
 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
 

 

Hvem: Dina & Eskild Hansen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 
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Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

 Ønsker at bevare Fritidshjemmet Præstekær og 
klubben Hjørnet. 

 Påpeger, at der er en grund til at institutionerne 
der er adskilt fra skolen, fungerer godt. 

 Mener, at der skal forandres for at forbedre. Lad 
være med at ødelægge det, der fungerer 
allerbedst. Byg videre på det stærkeste. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Emil Ejlersen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at bevare Fritidshjemmet Præstekær pga. 
institutionens høje kvalitet 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 Effektiviseringer/besparelser 
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Hvem: Pernille og Carsten Sederberg - 
Forældre 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem og Klub 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at fritidstilbud og skole får 1:1 ledelse. 
 Ønsker at der kan laves en lokal løsning omkring 

Brønshøj Skole, hvor Præstekær og Brønshøj Skole 
indgår i et partnerskab. 

 Ønsker at fritidstilbuddet får deres egen base, så 
de dygtige fritidspædagoger får rum og plads til at 
udføre deres vigtige arbejde og fortsat ønsker 
deres job. 

 Ønsker mere tid. Børnene og Brønshøj Skole er 
stadig ikke ”landet” efter skolereformen og er 
under fuld ombygning. Børnene bliver voldsomt 
presset, hvis der skal ske flere store skift de næste 
par år.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 Institutionsstørrelse 
 Fritidscentre vil fjerne det 

nære miljø for klubbørnene 
 For voldsomt/ timing/ 

tidsperspektiv 
 

 

Hvem: Trine og Karsten Lange, Anders 
Bergholdt og Marie-Louise Sederberg, Kirsten 
og Simon Palmer - Forældre 

 
Institution: Præstekær, Fritidsklubben 
"Hjørnet"  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at Præstekærs Fritidsklub bevares 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Institutionens sociale ansvar vil 

gå tabt 
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Tilknyttet Skole: Brønshøj Skole  

 Mener, at det er meget vigtigt at fastholde en 
fritidsklub af så høj kvalitet i nærmiljøet omkring 
Brønshøj Skole. Klubben ligger i gåafstand til skolen 
og til Brønshøj Torv samt tæt på fodboldbanerne 
ved Boldklubben FIX.   

 At lave en løsning med op mod flere hundrede 
børn i en ny klubstruktur ødelægger det unikke og 
meget velfungerende miljø.   

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Casper Aaen - Forældre 
 

Institution: Brønshøj/Husum Ungdomsgårds 
Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener at det er problematisk, at der allerede er 
flere byggeprojekter i gang på skolen. Det virker 
utopisk at sammenlægge fem fritidshjem på en 
byggegrund. 

 Mener at det ville være synd at nedlægge 
Brønshøj/Husum Ungdomsgårds Fritidshjem, da 
der findes fine lokaler her med mange værksteder 
og gymnastiksal. 

 Mener at en sammenlægning af de fem fritidshjem 
på samme matrikel, kun bliver succesfuld hvis 
børnene kan deles fornuftigt op i mindre grupper, 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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ellers dræbes projektet fra start. 
 Mener kun "den gamle skole" kan anvendes som 

fritidsordning, hvis lokalerne renoveres. Dette kan 
ikke foregå, mens børn anvender lokalerne. Så 
byggeriet på Brønshøj Skole skal sikres at være 
færdigt, inden renoveringsarbejde her kan 
igangsættes. Hvis det kan undgås skal børn ikke 
opholde sig på en byggeplads. 

 Mener at nærhed mellem voksne og børn vil 
fortabe sig i en institution samlet på samme 
matrikel. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Klyngedannelse mellem Brønshøj Husum 

Ungdomshus og Bella virker som ligefor. 
Hvem: Dorte Brodthagen - Forældre 
 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener at mindre enheder bør bevares frem for 

store institutioner. 
 Mener at omlægningen bør vente til den 

nuværende byggesag er færdig. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Ja Nej 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
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Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Mener at hvis omlægningen skal finde sted, så skal 
den organiseres med Præstekær som primus 
motor. Præstekærs ledelse er både pædagogisk og 
økonomisk yderst kompetent. 
Medarbejdergruppen er ud over det sædvanlige og 
institutionen er meget populær. 

 Opfordre til, at skolelederen og Præstekærs ledelse 
får mulighed for at udforme en partnerskabsaftale, 
således at arbejdet og samarbejdet værdibaseres. 

 Foreslår, at det er ressourcer fra Præstekærs klub 
'Hjørnet' og Brønshøj Husum Ungdomshus, der 
udnyttes ved fremtidigt klubtilbud. Det må bero på 
en fejltagelse, at Brønsparkens Fritidscenter / 
Hegnshusene skulle udvælges. Der har været 
'gennemtræk' af ledelse, medarbejdere og børn 
gennem de sidste mange år. 

Hvem: Anders Bergholdt - Forældre 

 
Institution: Fritidshjemmet Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er stærkt bekymret over udsigten til at samle ca. 
450 børn i en kæmpe institution på Brønshøj skole, 
da det er indlysende, at nærværet mellem børn og 
voksne ikke vil blive det samme i en sådan ordning, 
som i mindre institutioner. 

 Peger på, at børnene pt oplever mange andre 
forandringer med skolereform, byggeri, anden 
undervisningspraksis osv. 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
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 Mener, at børnene ser ud til at blive taberne i 
dette politiske spil om effektivisering og higen 
efter stordrift. 

 Ved at flytte børnene fra en lille institution med 
trygge rammer, omsorg og kvalitetstid til en stor 
institution med over 450 børn træffer man det 
forkerte valg af hensyn til effektivisering.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Janni Lund Christensen - Forældre 
 
Institution: Brønsparkens Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker ikke et kæmpe fritidshjem etableret på 
Brønshøj Skole, hvor der i forvejen er et stort 
byggeprojekt i gang. 

 Mener at de nuværende institutioner skal bevares. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Kan sagtens se klyngestruktur på fritidshjemmene, 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 

 



Afsender  Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

90 
 

hvor der kan spares på ledelsessiden, men hvor 
man bevarer de små enheder på forskellige 
matrikler. 
 

Hvem: Trine Nilsson - Forældre 
 
Institution: Brønshøj Husum Ungdomshus 
(skovbørnehave) 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker at bevare BHU’s skovbørnehave 

 Refererer til svensk undersøgelse der understøtter 
fordelene ved skovbørnehaver 

 Forstår ikke at BHU’s fritidshjem skal lukkes og 
flyttes over på Brønshøj Skole, som i de kommende 
år gennemgår en kæmpe renovering. Der ligger 
ingen konkrete planer for, hvordan man havde 
tænkt sig denne manøvre skal foregå. 

 Mener ikke, at afstanden er noget problem  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 

fortælling 

 

Hvem: Niels Lassen – Forældre? 
 
Institution: Brønshøj Husum Ungdomshus 
(skovbørnehave) 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker 2. høringsrunde 
 Effektiviseringer/besparelser 
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Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  Ønsker at bevare BHU’s skovbørnehave 
 Retter en kritik af formuleringen ”undersøge 

muligheder for at flytte børnehavepladserne til 
Børnehuset Håbets Alle”. Forstår ikke, hvordan en 
så løs formulering kan sendes i høring. Det grænser 
til magtarrogance. 

 Forstår ikke hvad der høres om. Undersøges det 
om den skal fortsætte med at være skovbørnehave 
og børnene blot hentes på Håbets Alle, eller 
undersøges det om ungerne i stedet skal stuves ind 
i en børnehave på Håbets Allé hele dagen?  

 Spørger til, om der kommer der en ægte høring når 
kommunen er færdig med undersøgelsen, så de 
ved, hvad de skal høres om? 

 Forventer at forældre og især børnene tages mere 
alvorligt, når de konkrete planer ligger klar. 
  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Søren Rebbe og Gitte Olsgaard - 
Forældre 
 
Institution: Brønshøj Husum Ungdomshus 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener ikke, det virker indlysende at nedlægge 
noget velfungerende, til fordel for noget man i 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling  

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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bedste fald ingen anelse har om vil fungere.  
 Er bange for, at et kæmpefritidshjem med flere 

hundrede børn samlet på et sted bliver 
uoverskueligt, utrygt og ufedt for ungerne at være 
i.  

 Ønsker lokale løsninger indenfor nogle fælles 
rammer. Forstår ikke den ensidige ensretning.  

 Påpeger, at Brønshøj Skole er under ombygning, så 
alene af den grund virker idéen om én STOR 
skolefritidsordning efter sommerferien helt umulig 
her.  

 Spørger ind til om, der er taget hensyn til, at skolen 
i færdigombygget stand skal kunne tilbyde et 
ordentligt fritidstilbud?  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

 

Hvem: Benny Hansen og Charlotte Møller 
Hansen - Forældre 
 
Institution: Pakhuset 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Mener, at større fritidshjem/klubber etableres for 
at spare penge, dette går ud over børnene, det 
vigtigste vi har. 

 Påpeger, at udsatte børn har brug for tryghed og 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
 Udsatte børn 
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mindre grupper og ikke en stor institution med 500 
børn 

 Mener, at en spareplan som den foreslåede ikke 
tager hensyn til de "svage" børn og børn som har 
brug for tryghed og nærvær i dagligdagen 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Dorte Lindblad Hansen - Forælde 
  
Institution: Pakhuset og Brønshøj-Husum 
Ungdomshus 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at lukning af Parkhuset er en stor fejl. 
 Påpeger, at sårbare børn har svært ved at flytte fra 

en mindre til en stor institution 
 Ønsker ikke datter skal skifte fra BHU, før hun er 

færdig med fritidshjem 
 Ønsker en god overgangsperiode, så børnene ikke 

skal flytte rundt. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 For voldsomt /timing/ 

tidsperspektiv 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Anders og Malene Barenholdt Götze – 
Forældre  
 
Institution: Præstekær  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x x 

 

 Ønsker at bibeholde Præstekær Fritidshjem 

 Påpeger, at fem fritidshjem lukker (eller bruges til 
andre formål) og skal samles 500 børn på skolens 
matrikel. Forstår ikke, hvordan kan forvaltningen 
foreslå en så vidtgående ændring uden at skrive et 
eneste ord om hvordan det skal kunne lade sig 
gøre? 

 Påpeger, at Brønshøj Skole er en byggeplads de 
næste to år, allerede nu har børnene i realiteten 
ingen udearealer til rådighed og børnene vil derfor 
være tvunget til at være inde 

 

 Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener at en fælles løsning for alle fritidshjem vil 
være en katastrofe for København, da det der kan 
lade sig gøre det ene sted, kan være fatalt for 
lokalområdet et andet sted.  

 Peger på, at de ikke har set de tilbundsgående 
analyser og argumenter, der lægges til grund for 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 
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dette forslag 
 Peger på, at Skolereformen og færre timer i 

fritidstilbud er ét argument, men da skolereformen 
skal evalueres på landsplan efter en år og der 
dermed kan opstå ændringer igen, kan det vel ikke 
retfærdiggøre en forhastet beslutning.  

 Peger på en specifik episode, hvor der var dårlig 
trivsel og uro i barnets 2. klasse i længere tid. Her 
tog Præstekærs pædagoger over, og arrangerede 
trivselsforløb én gang om ugen i andre rammer 
end skolen i samarbejde med klassens lærere. Et 
fantastisk forløb, der forbedrede trivslen i klassen 
markant 

Hvem: Lea Vikke Svenstrup Larsen –  
Forældre 
 
Institution: Børnehuset Bella 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole    
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at Brønshøj Skole i gang med en stor 
udbygning. Det medfører meget larm fra 
byggepladsen hver dag, og elevernes udeareal er 
begrænset til en lille parkeringsplads.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag x  

 Ønsker ikke sammenlægninger eller KKFO 

 Ønsker selv at vælge tilbud og besvare små 
enheder og fritidshjem 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/besparelser 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Påpeger, at Skolereformen medfører kæmpe 
ændringer, og Brønshøj Skole har valgt at gå meget 
ambitiøst til denne opgave. Hverken børn eller 
lærere kan følge med. 

 Er forundrede over, at Københavns Kommune og 
Ledelsen på Brønshøj Skole mener, at det er 
realistisk at skabe et fritidstilbud på Brønshøj 
Skole, der kan danne rammen om et værdigt og 
indholdsrigt liv for vores børn  

 Spørger ind til om ledelsen på Brønshøj Skole 
besluttet, hvordan det nye fritidstilbud skal se ud  

 Er blevet informeret gennem andre forældre om, 
at Brønshøj Skole har valgt at samarbejde med 
Præstekær om en fremtidig struktur. Er som 
forældre vrede over, at en sådan aftale ikke er 
formidlet videre til alle forældre på skolen 

Hvem: Cristel Michelsen og Lars Clement- 
Forældre 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Mener, at Præstekær Fritidshjem bør bevares - 

hvorfor tænke på at lukke noget, der fungerer godt 

 Er utrygge ved tempoet, det hele foregår i. 

Ændringerne skal implementeres over tid og 

drøftes ordentligt igennem, og der skal tænkes 

kvalitet ind. 

 Mener, at børn skal fortsat opleve et skift fra skole 
til fritid 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

Hvem: Grith Andersen – Forældre 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 

 Er forundret over hvorfor man har interesse i at 
ændre ordninger, som fungerer optimalt 

 Giver sin fulde opbakning til, at Præstekær har lagt 
billet ind på at få lov til at forestå den nye ordning 

 Mener, at det er sundt med et skifte ml skole og 
fritidshjem, trafiklære og frisk luft 

                                      

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 
 Beder udvalget overveje den foreslåede løsning fra 

Præstekær. Samtidig er der allerede en god 
samarbejdsrelation med Brønshøj ny skole, som 
kan fortsætte med stor succes i den foreslåede 1:1 
løsning 

 Beder om at man overvejer timingen, således at 
man planlægger implementeringen til at falde i hak 
med færdiggørelsen af byggeriet på skolen 

 Effektivisering/besparelser 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
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Hvem: 95 forældre Præstekær Fritidshjem 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De er imod forslaget og ønsker at bevare 
Præstekær Fritidshjem. 

 De er stærkt bekymrede for, at den foreslåede 
struktur vil skabe utryghed, vil forringe den 
pædagogiske kvalitet og at beslutningen bliver 
hastet alt for hurtigt igennem samtidig med 
skolereform og skolebyggeri på Brønshøj Skole. 

 De er stærkt bekymrede for, om et nyt, samlet og 
stort fritidstilbud kan sikre de samme kvaliteter. 

 Hvis Præstekær nedlægges, og fritidstilbuddene 
samles på Brønshøj skole med skolelederen som 
leder, frygter de, at den høje faglighed og stabilitet 
i medarbejdergruppen forsvinder. 

 De mener at de fysiske rammer og tidsplanen for 
en evt. sammenlægning er under al kritik. Brønshøj 
Skole er både lige nu og et par år frem i tiden en 
stor byggeplads – og planerne for flytningen virker 
meget urealistiske og uigennemtænkte. 

 De peger på, at om 2-3 år, når Brønshøj skole er 
fuldt udbygget, vil der godt kunne etableres et 
fritidshjem f.eks. på gamle skole. 

 De appellerer på det kraftigste til, at forvaltning og 
politikere tænker sig grundigt om og tager alle 
lokale forbehold i betragtning – både 
pædagogiske, de ledelsesmæssige og de 
tidsmæssige, inden man tager en endelig 
beslutning, og håber at kunne indlede en 
konstruktiv dialog om Præstekær Fritidshjems 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
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fortsatte eksistens. 
 
De har vedhæftet underskriftindsamling 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 De mener, at Præstekær Fritidshjem kender deres 

børn og formår at sætte en ramme. De ved 
hvordan de sammensætter tilbud, så alle børnene 
får det, der passer til præcis dem. Det er det 
kendskab, den faglighed og det engagement, der 
giver det trygge og alment dannende miljø, som 
Præstekær tilbyder. 

 De er bekymrede for at forslaget om 
sammenlægning at for forvaltningens skyld.  

 
 

 
Hvem: Thomas Bryde-Procida – Forældre 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem  
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 De er bekymret for om en stor institution, med 
kassetænkning og mere end 400 børn, vil kunne 
favnen en så stor alsidighed, kreativitet, nærvær 
og tryghed, som vores børn har brug for. 

 De har forståelse for at politikerne gerne vil spare 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/besparelse 
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penge i kommunen, men det skal ikke være på 
bekostning af de yngste generationer.  

 De vil anbefale at politikerne finder midlerne til 
driften af deres nuværende fritidshjemsmodel. 

 En skolefritidsordning af den størrelse vil kun 
resultere i en opdeling af vores lokale samfund, i 
dem der har råd til at komme på et privat 
fritidshjemtilbud, og dem der ikke har midlerne. 
 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   
 

Hvem: Pia Boe Berger – Forældre  
 
Institution: Præstekær Fritidshjem  
 
Tilknyttet skole: V/Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

                                      

 Er bekymret for den retning samfundet tager, hvor 
alt skal effektiviseres, industrialiseres og 
digitaliseres. 

 Hvis det bliver som forvaltningen ønsker, så går 
vores børn en ”pasningsfabrik” med 450 børn i 
møde på Brønshøj Skole, hvor de med bekymring 
frygter, hvorvidt der bliver tid og plads til, at det 
enkelte barn bliver set og hørt. De mener det er 
yderst vigtigt, at børn i dag har et miljøskift mellem 
skole og fritidshjem, med ”nye” voksne og med 
mulighed for at konstituere sig selv i andre roller, 

Institutionsstørrelse 
For voldsomt/timind/tisdsperspektiv 
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end lige den man har i klasseværelset.  
 Brønshøj Skole er i øjeblikket under ombygning og 

man har netop IKKE taget højde for nye fysiske 
rammer til et fritidshjem. Dvs at børnene skal 
opholde sig i det samme miljø - også efter skole. 
De frygter at børnene kommer til at vælge 
fritidshjem-tilbuddet fra i fremtiden og i stedet gå 
hjem efter skole. 

 Børn har brug for at blive set og hørt, ligesom de 
også har brug for struktur og rutiner. Lige nu går vi 
helt den modsatte vej. En ny skolereform med 
stressede lærere og manglende struktur i 
hverdagen. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Michael G. Arentsen – Forældre 
 
Institution: Præstekær Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Brønshøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 Er imod forslaget og ønsker at bevare Præstekær 
Fritidshjem, da deres erfaring viser at det er de 
små fritidshjem der styrke og støtter de svage 
børn. 

 Hvis samtlige fritidshjems-pladser flytter til 

 Institutionsstørrelse 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
 Udsatte børn 
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Brønshøj Skole, vil det betyde at fem fritidshjem 
skal lukke. Det er imidlertid ikke beskrevet 
hvorledes denne omlægning konkret tænkes 
gennemført, særligt i betragtning af, at Brønshøj 
Skole nu og de næste 2-3 år er en kæmpe 
byggeplads. 

 Håber at Børne- og Ungdomsudvalget træffer en 
beslutning om ikke at ændre strukturen i – og 
rammer for – fritidstilbud hørende til Brønshøj 
Skole 

 Bakker op om Institutionsbestyrelsens høringssvar 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener at forslaget alene beskriver en mulig 

fremtidig struktur uden at levne så meget som et 
ord om det pædagogiske indhold i fremtidens 
fritidstilbud. De opfordrer derfor til, at der 
igangsættes en noget grundigere udredning af de 
indholdsmæssige, pædagogiske og organisatoriske 
perspektiver, inden der træffes beslutninger af så 
vidtrækkende karakter, som der her er lagt op til.  
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Hyltebjerg Skole 

Hvem: Skolebestyrelsen Hyltebjerg Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 
 Skolen hilser 1:1 strukturen velkommen, men 

anerkender de mindre fritidshjems hidtidige 
betydning for familierne. 

 Bestyrelsen ønsker at bevare nogle af de små 
fritidshjems unikke kvaliteter i den fremtidige 
struktur, f.eks i forhold til nærhed og børns 
forskellige behov. 

 Mener at det vil være muligt at bygge i højeden i 
forbindelse med etablering af fritidspladser på 
skolen. 

 Anerkender at det vil tage mange år, derfor er 
modellen med brug af Lønstrupgårds fire matrikler 
en model med muligheder i. 

 En 1:1 løsning, på flere adresser opfattes som en 
styrke da man med indretningen af det nye 
fritidstilbud kan tage højde for børns forskellige 
behov og bruge de forskellige matrikler til at lave 
rum målrettet børns forskellige behov. 

 Påpeger, at lave klubpladser på det sammenlagte 
VBUC og Kvanen synes oplagt. 

 Et enkelt bestyrelsesmedlem er ikke enig i 
høringssvaret og udtaler bl.a. ønske om mere tid til 
implementering af den nye struktur på skolen 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Udsatte børn 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Karen Annette Lund – Formand for 
klyngebestyrelsen, VAN 1 
 
Institution: Enghuset/Kvanen 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Påpeger, at klyngen ligger med de fem institutioner 
med meget få meter imellem sig, hvilket gør, at 
overgangen fra vuggestue til fritidshjem og klub 
bliver meget glidende og giver tryghed hos 
børnene. 

 Påpeger, at klyngen ligger i et meget attraktivt 
område med grønne- og børnevenligt område. 

 Mener, at afstanden til og fra skolen er en stille og 
godt beskyttet vej. Afstanden på 410 meter er kun 
af det gode og tjener ikke som argument at lukke 
institutionerne. 

 Håber, at en velfungerende klynge kan få lov at 
arbejde videre i det gode spor. 

 Anerkender, at der skal laves nogle rammer for 
fremtidens fritidstilbud, men opfordrer til, at der 
laves lokale løsninger. 

 Mener, at det fremlagte udkast bærer præg af, at 
der ikke er taget højde for de eksisterende forhold 
især på, de omtalte matriklers størrelse, indretning 
og udearealer. 

 Peger på, at samarbejde og nærhed mellem 
forældre og det pædagogiske personale er utroligt 
positivt. Den tætte kontakt disse har, skaber et 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Landsbytanken 
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større udviklings potentiale for børnene, så de 
trives optimalt. Dette er de bange for at miste, hvis 
beslutningen om én stor institution gennemføres. 

 Støtter tanken om nybyggeri, men opfordrer 
kraftigt til, at dette først i forbindelse med en 
tiltrængt renovering af Hyltebjerg Skole, som er 
stærkt nedslidt. Særligt hvis man påtænker, at 
bruge skolens faciliteter i forbindelse med et 
fremtidigt fritidstilbud. 

 Indtil en permanent løsning står klar og er 
finansieret, ses ingen grund til midlertidige 
lappeløsninger. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
Hvem: Forældrebestyrelsen VAN 3 - 
Vandspejlet 
 
Institution: Lønstrupgård, Klitten og KKFO 
Krokodillen 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole og Vanløse 
Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

  
 Påpeger, at fritidstilbuddene skal modtage børn fra 

både Hyltebjerg og Vanløse Skole.  
 Det skal sikre gode forhold for at venskaber kan 

opstå på tværs af skolerne. Samt at begge skolers 
børn får mulighed for at udnytte de forskellige 
fysiske rammer på fritidstilbuddene.  
 

 Ønsker 2. høringsrunde 
 Udsatte børn 
 Landsbytanken 
 ’Skolificering’ 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Lægger vægt på at Nærhedsprincippet er opfyldt 
ved de to skoler og fritidstilbuddene Klitten og 
Lønstrupgård. Lønstrupgård ligger 300 m fra 
Hyltebjerg Skole og Klitten ligger på Vanløse Skoles 
grund. Endvidere vil projekt GENVEJEN, der er 
projekteret til at være afsluttet 01.07 2015, lukke 
hele Lønstrupvej, da vejen skal anvendes til socialt 
og fagligt læringsrum samt bevægelse. Klitmøllervej 
er allerede en sikker skolevej. Der er to 
fartbegrænsninger og et stort fartbump fra skole til 
Lønstrupgård. Ovenstående sikre at skolebørn fra 
Hyltebjerg Skole og Vanløse skole kan færdes trygt 
mellem skole og fritidsinstitution 

 Lægger vægt på muligheden for fælles 
lokaleudnyttelse på skolerne og fritidstilbuddene.  

 Det er afgørende at det samlede fritidstilbud kan 
bruge flere eksisterende bygninger, hvis de ligger 
tæt på skolen. Det skaber mulighed for at have 
adskilte afdelinger, der kan skabe trygge og 
overskuelige rammer for vores børn, forældre og 
personale. Specielt med hensyn til at kunne arbejde 
målrettet med inklusionen af børn med særlige 
behov, er det vigtigt at rammerne kan tilpasses 
børnenes behov for tryghed.  

 Klyngen påpeger nødvendigheden af, en 
høringsrunde 2, hvor alle får mulighed for at 
kvalificere de endelige organisatoriske og 
strukturelle løsninger.  

 Der er stor vilje til at samarbejde, hvis midlerne 
også følger med til udvikling af de nye betingelser 
og udfordringer, som både skolereformen og 
fritidsreformen byder. 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 
 Klyngen anbefaler at fastholde og videreudvikle 

institutions- og ledelsesstruktur, organisering og 
pædagogik i kommunale klynger og dermed 
fastholde et samlet pædagogiske 0-18+ år 
perspektiv i klynger, forankret i Serviceloven.  

 Klynger med et 0-18+ års perspektiv har pædagoger 
ansat i både børnehave, fritidstilbud og skolen. Det 
er med til at sikre gode overgange og 
sammenhænge fra børnehave til skole og 
fritidstilbud.  

 Ønsker en løsning, der sikrer at begge 
fritidshjem/klub Lønstrupgård og Klitten forbliver i 
Klynge Van 3.  

 KKFO’en Krokodillen skal være en del af klyngen 
Van 3, bl.a. for at skabe synergi i området omkring 
Vanløse og Hyltebjerg Skole.  

 Klyngen er bekymrede for, at en ændring fra 
fritidstilbud under Serviceloven til en KKFO under 
Folkeskoleloven, med tiden kan ændre børnenes 
pædagogiske hverdag, da skolens pædagogiske 
overvejelser m.h.t. børnenes fritid har et andet 
udgangspunkt end fritidspædagogikkens.  

 Fritidspædagogikken lægger vægt på barnets fritid, 
og det udgangspunkt at børn kræver forskellige 
pædagogiske rum – altså ikke alene 
sammenhæng/helhed, men også variation. De 
særegne kvaliteter som ligger i fritidspædagogikken 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  
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kan, hvis det bliver en del af skolens kultur, glide i 
baggrunden og blive perifer.  

 Klyngen lægger vægt på at understøttende 
undervisning varetages af pædagoger i 
kombinationsstillinger med fritidstilbuddene fordelt 
på flere pædagoger. Dvs. at pædagoger fra 
fritidstilbud, som har ”Stærkt samarbejde” med en 
klasse, kan varetage den understøttende 
undervisning i egen klasse.  

 Klyngen anbefaler 1:1 ledelse, der sikrer 
ligeværdighed i samarbejdet mellem klyngeleder og 
skoleleder. Ved at placere fritidstilbuddene i 
klyngestrukturen under Serviceloven skabes en 
ligeværdig ledelse på både skole og fritidsområdet. 
Det medvirker til at skabe jobsikkerhed og 
professionel retning og udvikling.  

 Det er vigtigt, at lederen har samme uddannelse, 
som de ansatte lederen skal lede. 

 Klyngen anbefaler ansættelse af teamledere til at 
varetage den daglige pædagogik i fritidstilbuddene.  

 Mener, at et ligeværdigt samarbejde mellem fritid 
og skole (pædagoger og lærere) opnås bedst 
gennem et samarbejde mellem to selvstændige 
institutioner. Københavns Kommune har en stolt 
tradition med forpligtende samarbejde ml. skolen 
og fritidsinstitutioner. Det fine ved 
samtænkningsprojektet (nu ”Stærkt samarbejde”) i 
Københavns Kommune er, at det bygger på lokale 
aftaler mellem ligeværdige parter.  

 
Sikring af forældresamarbejdet i forhold til 
fritidsinstitutionen.  

 Den nuværende form er, at forældrebestyrelsen er 
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beslutningsdygtig omkring driften og udvikling af 
pædagogikken i Klyngen, herunder; økonomi, 
ansættelse af medarbejdere og pædagogik.  

 Kompetenceforholdet ved en KKFO er skævt, da 
forældrerådet ikke er repræsenteret i 
skolebestyrelsen, hverken med en 
forældrerepræsentant eller en 
personalerepræsentant. Skolebestyrelsen 
fastlægger principper for hele skolens virksomhed 
herunder KKFO. Den nuværende form 
fritidstilbuddene har, hvor vi hver har en 
forældrerepræsentant samt en 
personalerepræsentant i Klyngens bestyrelse, sikrer 
et stort engagement fra både personalets og 
forældrenes side, såvel i det daglige ved 
forældrerådsmøderne, som ved 
bestyrelsesmøderne samt ved vores traditionelle 
børn/forældre-arrangementer.  

1. Fritidshjemmene Lønstrupgård og Klitten forbliver 
fritidshjem under Serviceloven og i Klynge Van 3. 

2. Fritidsklubben Lønstrupgård indgår i et fritidscenter 
under Serviceloven og i Klynge Van 3.  

3. KKFO’en Krokodillen omdannes til fritidshjem under 
Serviceloven og dermed i Klynge Van 3.  
 

Hvem: Institutionsbestyrelse og ledelse VBUC 
 
Institution: Vanløse Børne- og UngeCentre 
(fusion mellem Vanløse Børne- og 
Ungdomscenter og Jyllandshuse) 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til fysisk omlægning 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Landsbytanken 
 Kommunal/Selvejende 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 
 



Afsender  Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

110 
 

 
 Mener, at mangfoldighed i tilbuddene er 

væsentligt 
 Påpeger, at den selvejende organisationsform 

er en fordel  
 Bestyrelsen og ledelsen i VBUC foreslår: 

o At Kvanen fusionerer med Vanløse 
Børne- & Ungdomscentre og bliver 
samlet under én ledelse i en 1:1-ledelse 
med skolen. 

o At ledelsen forankres på Vanløse 
Børne- & Ungdomscentre, som har stor 
og positiv erfaring med fusionsdannelse 

o At fritidsklubben & ungdomsklubben 
forbliver under samme ledelse som 
fritidshjemmet, for bedre at kunne 
skabe kontinuitet mellem 
fritidshjemmet og klubtilværelsen 

o At der indgås en partnerskabsaftale 
mellem centret og skolen, som sikrer 
fokus på de fælles målsætninger 

o At Vanløse Børne- & Ungdomscentre 
indgår i et netværk med fokus på 
ledelsessparring og pædagogisk 
udvikling, samt styrkelse af overgange 

 

 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

Hvem: Institutionsbestyrelse og ledelse på 
Vanløse Børne- og Unge Centre, Ålekistevej 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
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95 og 159 
 
Institution: Jyllandshuse 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at bevare Jyllandshuse da netop dette 
fritidshjem kan rumme fx et særligt sensitivt barn. 
En forventning, der har vist sig at blive bekræftet. 
Tvivler på at dette kan finde sted på et fremtidigt 
kæmpe fritidshjem. 

 De fysiske rammer ved Hyltebjerg Skole er på 
mange måder utidssvarende. Mener ikke man kan 
finde plads til at bygge ved skolen uden, at det går 
ud over de få grønne områder, der er, hvor 
børnene kan udfolde sig. 

 Der mangler dokumentation for, at vi får bedre 
fritidstilbud.  

 Mener, at der alene er tale om en 
effektiviseringsøvelse, som har til formål at spare 
og udnytte ressourcerne bedre. Det er altså forkert 
at pakke det ind i anden argumentation om ”bedre 
for børnene” osv. 

 Opfordrer til at finde en alternativ løsning, som 
bevarer de små enheder – til gavn for alle, både 
børn, forældre og personale. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 

 Udsatte børn 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling  

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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 Forstår det sådan, at der allerede er taget stilling til, 
at fritidstilbud for de 6-9 årige skal organiseres i en 
1:1 relation med skolerne 

 Hvorfor er denne centrale og afgørende beslutning 
ikke er sendt i høring. Det virker som et 
bagholdsangreb, når der ikke bliver hørt om de 
overordnede beslutninger. 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

Hvem: Forældrerådet ved Enghuset, VAN1 
 
Institution: Enghuset 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Har svært ved at forstå, at et velfungerende tilbud 
med engageret personale, glade børn og forældre 
og et meget godt ry er lukningstruet. 

 Ønsker at Enghuset gøres bæredygtigt i sin 
nuværende form, eller eventuelt som f.eks. 
børnehave. 

 Bakker op omkring planerne om byggeri af ny 
institution, hvis det ikke er muligt at bevare 
Enghuset. 

 Ønsker ikke en flerårig overgangsmodel, præget af 
midlertidighed og halve løsninger.  

 Ønsker at børnene kan blive i deres nuværende 
gode og trygge tilbud, til en ny model er endelig 
afklaret og et permanent alternativ er på plads. 

 Opfordrer kraftigt til, at forældrene høres ifm. 
afklaring af både den langsigtede model og en evt. 
midlertidig løsning for fritidscentret ved Hyltebjerg 
Skole, da der ikke umiddelbart er egnede fysiske 

 Ønsker 2. høringsrunde 
 For voldsomt /timing/ 

tidsperspektiv 
 Effektiviseringer/ 

besparelser 
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rammer for et fritidscenter 
 Et alternativ til nyt byggeri kunne være at beholde 

Enghuset og Kvanen, som børnehave og fritidshjem 
i nært samarbejde eller eventuelt bygge det 
sammen. Den gode beliggenhed ved siden af 
Damhusengen og fodboldbaner/sportsanlæg taler 
for en sådan løsning. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

Hvem: Personalet på Lønstrupgård Fritids- og 
Ungdomsklub & Sejlklub Dette har jeg 
indskrevet – passer det? 
 
Institution: Lønstrupgård Fritids- og 
Ungdomsklub & Sejlklub  
  
Tilknyttet skole: 
Hyltebjerg Skole og Vanløse Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 
 Det foreslås, at Lønstrupgård Klitmøllervej 8 bliver 

det kommende Fritidscenter, med lokaler både i 
Vanløse Idrætspark og i Lønstrupgård Sejlklub. 
I de lokaler vil der være plads til alle de 
klubsøgende unge fra 10-18 år, fra både Vanløse- 
og Hyltebjerg Skole. 

 Det er en fordel, at institutionen allerede har været 
igennem en sammenlægningsproces med 
sejlklubben.  

 Påpeger, at et fritidscenter med hovedsæde på 
Klitmøllervej 8 vil kunne rumme ca. 500 klubbørn. 

- 
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 Lokaler og udendørs-faciliteter kan benyttes i 
forhold til en videre implementering af 
skolereformen og de udfordringer den medfører. 

 Et fritidscenter på Klitmøllervej 8, ville kunne 
tilbydes til brug for begge tilknyttede skoler i den 
understøttende undervisning fra kl. 08. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Personalet  
 
Institution: Lønstrupgård 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at lokalerne i fritidshjem er egnet til mange 
forskellige aktiviteter, som der ikke findes 
tilsvarende af på skolen 

 Påpeger, at faciliteterne også bruges af andre 
institutioner og dagplejen i området, samt i 
skoleregi             

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at blive i klyngestrukturen 
 Påpeger, at pædagogerne kan udføre 

 Landsbytanken 
 Institutionens sociale ansvar vil 

gå tabt 
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understøttende undervisning i skolen og hjælpe 
børn med særlige udfordringer, som de allerede 
kender fra institutionen 

Hvem: Forældreråd  
 
Institution: Kvanen 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Fejl i høringsmaterialet i forhold til afstand, 
skoletilknytning og adresse 

 Påpeger, at skolen bør istandsættes, men det er der 
ikke penge til 

 Forstår ikke, hvor der skal bygges nyt, når de 
eksisterende fritidshjems lokaler fungere fint 

 Mener, at børnene har godt af turen mellem skole 
og fritidshjem og lære at færdes i trafikken  

 Påpeger, at hvis børnenes skal flyttes, så vent til 
lokalerne er klar. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at børn og pædagoger bør følges ad i 
processen 

 Mener, at institutionen skal ud af klyngestrukturen 
og være en selvstændig enhed 

 

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 Effektiviseringer/ 
besparelser 

Hvem: Personalet  
 
Institution: Enghuset, Van 1 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Bekymret for de udsatte børn ved stort fritidshjem 

 Landsbytanke 
 Udsatte børn 
 Institutionsstørrelse 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 



Afsender  Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

116 
 

 Påpeger, at hvis planen gennemføres ønsker de, at 
der bygges en ny institution, med mindre enheder 
og ordentlig udesarealer. 

 Er bekymret for, om børnehaven kan eksistere efter 
en omlægning 

 Mener ikke, der bør ske en omlægning, før 
lokalerne er klar 

  
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Peger på, at fritidshjem skal forblive kommunale 
eller selvejende i klynger/netværk. 

 Mener, at børn og pædagoger bør følges ad i 
processen 

 
Hvem: Personalet  
 
Institution: Kvanen 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 De udtrykker deres store uforståenhed over for en 
fritidsreform, som de mener alene baserer sig på 
økonomiske rationaler 

 I deres øjne er der tale om et socialt eksperiment, 
med de københavnske børn som forsøgskaniner, og 
de finder det utroligt, at de som personale meget 
kort tid efter en vaklende skolereform skal 
udsættes for igen helt nye perspektiver for vores 
gode arbejdsplads. Skolereformen og 
implementeringen bevirkede stor utryghed og store 

 Effektiviseringer/ besparelser 
 For voldsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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omvæltninger for kulturen på institutionen. 
 De mener at der i små enheder af klub og 

fritidshjem skabes en mangfoldighed hvor hvert 
fritidshjem og klub har sit eget særkende. 

 Skulle det ske, imod al sund fornuft, at man vælger 
at lukke de nuværende fritidshjem, vil de på det 
kraftigste opfordre til, at der bygges en ny 
institution ved Hyltebjerg Skole, da lokaliteterne 
ved Lønstrupgård på ingen måde vil være egnede til 
at huse 350 børn i den nuværende form. 

 Det må samtidig forventes, at ingen børn eller 
personale flyttes førend en ny institution er færdig 
bygget. Naturligvis er det yderst vigtigt at personale 
og børn følges ad. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 De vil advare mod at adskille fritidshjem og 

fritidsklubber som det påtænkes i det nuværende 
oplæg. Hvis der ikke længere kommer til at være en 
naturlig overgang mellem fritidshjem og fritidsklub 
frygter de at mange familier vil vælge klubtilbuddet 
fra.  

 
 

Hvem: Lasse & Camilla Ahrensberg - Forældre 
 
Institution: Enghuset og Lønstrupgård 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Tema (se temaoversigt) 
- Institutionsstørrelse 
- Udsatte børn 
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Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at bevare de eksisterende institutioner. 
 Mener, at omstruktureringen synes at være et 

ugennemtænkt hasteforslag for at spare penge. 
 Mener, at de individuelle hensyn bør bevares, 

sammen med det frie valg og mangfodigheden, 
mener at de små fritidshjem og klubber bør bevares 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 
 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 

 Effektivisering/besparelser 
 

 

Hvem: Cathrine Rasbøl - Forældre 
 
Institution: Enghuset 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at Enghuset bevares. 
 Mener ikke, at afstanden til skolen er et problem 
 Mener ikke, at større institutioner er en fordel 
 Mener, at udsagnet: ’Færre penge til 

institutionerne’ er et spørgsmål om prioritering 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 

 Institutionsstørrelse 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Effektivisering/besparelser 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Peter Haldbæk – Forældre? 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
  
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole og Vanløse 
Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Appel om at genoverveje det fornuftige i at 
gennemføre en fritidsreform samtidig med den 
eksisterende skolereform.  

 Påpeger, at der i København findes et varieret 
udbud af fritidshjem, hvis kultur er opbygget 
gennem årtier. Der er ikke to institutioner, der er 
ens, hvilket gør, at man som forælder har nemmere 
ved at finde et tilbud, der passer til ens skolebarn.  

 Mener, at Lønstrupgård har en klar social 
dimension og en stærk kultur, som ikke bare kan 
kopieres over i en ny kæmpeinstitution, men som 
er blevet oparbejdet igennem årene. 

 Mener, at det kaos, som skolereformen har 
medført, vil blive forstærket af en fritidsreform.  

 Mener, at fritidshjemmene skal have ro og 
skolereformen falde på plads. Der bliver allerede 
snakket om, at skolereformen skal revideres, så 
hvorfor smadre ting, der allerede fungerer og 
fungerer godt, hvis præmisserne kan nå at ændre 
sig igen? 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 

 Institutionsstørrelse 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Hvem: Tanja Skarum - Forældre 
 
Institution: Enghuset 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:                    

 
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker ikke at Enghuset lukkes 
 Påpeger, at der er mange, der har valgt Enghuset, 

fordi det er en af de få institutioner, der integrerer 
børnehave og fritidshjem. Og samtænker med 
skolen.  

 De valgte, som andre også har nævnt, mere efter 
fritidshjem end efter skole. Hvorfor skal noget, der 
fungerer fantastisk, ødelægges?  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 
 Foreslår forvaltningen at sammenlægge Kvanen og 

Enghuset, da disse to institutioner ligger lige ved 
siden af hinanden og der ikke kræves det store rent 
bygningsmæssige ved at sammenlægge dem. 
Institutionerne deler allerede boldbane og de store 
fritidshjemsbørn som, for nuværende, ofte går i 
samme klasse kan besøge hinanden såvidt det er 
aftalt med de voksne på institutionerne.  

 Påpeger, at ovenstående vil give en 

 Effektivisering / besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Landsbytanken 
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fritidshjemsenhed med 134 børn tilknyttet. 
Børnene ville ikke blive revet væk fra deres trygge 
rammer, og de voksne som spiller en nøglerolle for 
vores børns trivsel ville, forhåbentligt, ikke føle at 
de bliver kørt over af en damptromlen og intet har 
at skulle sige.   

Hvem: 148 forældre fra Hyltebjerg Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Mener, at der helt ses bort fra vigtigheden af, den 
trygge base, som fritidstilbuddene i dag    

 Mener, at der mangler vægt på pædagogisk 
bæredygtige institutioner  

 Påpeger, at afstand ikke noget problem. Børnene 
kan lære at færdes i trafikken         

       
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker partnerskabsløsning. Det giver mulighed for 
fortsat at have både kommunale og selvejende 
institutioner 

 Mener ikke, at forslaget giver mulighed for 
mangfoldighed og forældrenes mulighed for at 
vælge fritidshjem efter behov og ønsker 

 Påpeger, at børnene ikke skal tilpasses tilbuddene, 
men at tilbuddene skal tilpasses børnene 
 

 Effektivisering 
 For voldsomt / timing / 

tidsperspektiv 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Landsbytanken 
 Fritidscentre vil fjerne det 

nære miljø for klubbørnene 
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Hvem: Annette Bakke Jensen og Magnus 
Nørgård - Forældre 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 
 
 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ser muligheder for forskellige aktiviteter på 
fritidshjemmet, som ikke vil være mulige på skolen 

 Det er et plus, at børnene kommer fra forskellige 
skoler 

 Skriver, at en fritidsordning i skolens lokaler ikke er 
acceptabel 

 

                  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 
 Ønsker at fastholde klyngestrukturen 

 
 

 Skolificering 

Hvem: Louise Nuppenau, Forælder 
 
Institution: -  
 
Tilknyttet skole: Hyltebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag  x 

 

 Bevar de små fritidshjem, børnene ”forsvinder” i 
store enheder. 

 Skriver, at sensitive børn bliver stressede af 
"bikubetendensen". 

                                      

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 Udsatte børn 
 institutionsstørrelse 
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 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organisering 
 

Rødkilde Skole 

Hvem: Bestyrelsen v. Bellahøj Fritidscenter 
 
Institution: Bellahøj Fritidscenter  
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker, at Bellahøj Fritidscenter bevarer deres 
fritidshjemsafdeling. 

 Skriver, at selvejende institution kan prioritere 
anderledes end kommunale institutioner. 

 Gåturen til fritidshjemmet markerer en ofte 
tiltrængt miljøskift.  

 Skriver, at det, at BFC både rummer fritidshjem, 
fritidsklub, juniorklub og ungdomsklub medvirker til 
at fastholde de unge i betydningsfulde relationer 
med kompetente medarbejdere i længere tid, end 
det ellers ville være muligt. Hvis BFC omdannes til 
ren klub forsvinder denne kontinuitet, og det 
forventes, at konsekvenserne vil være mærkbare i 
nærområdet indenfor kort tid. 

 Skriver, at det skaber undren og vantro, at 
fritidshjemsdelen - som er et værdsat tilbud til 
kvarterets børn og unge - skal lukke, fordi 
Fremtidens Fritidstilbud til byens børn skal afvikles 
på skolens område - og ikke som nu i en 
fritidspædagogisk kultur, som har sin base og sit 

 Institutionsstørrelse 
 ’Skolificering’ 
 Udsatte børn 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling  

 Landsbytanken 
 Institutionens sociale ansvar vil 

gå tabt 
 Kommunal/Selvejende 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene  
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primære fokus udenfor skolen. 
 Bestyrelsen skriver, at det er problematisk, at deres 

leder kun havde 4 dage til at forberede sig til 
kommenteringsmødet med områdechefen, da 
implementerings-forslaget blev udsendt. Dette er 
en urimeligt kort frist at give, hvis man skal have 
mulighed for at komme med et kvalificeret svar på 
baggrund af et materiale, som er mangelfuldt og 
udokumenteret.  

 Skriver, at Else Sommer på et ledermøde efter 
sommerferien beroligede bekymrede 
fritidshjemsledere med, at forvaltningen ikke havde 
planer om at lukke rentable institutioner. Hverken 
leder eller bestyrelse på BFC havde i deres vildeste 
fantasi derfor forudset et forslag, der indebar så 
drastiske ændringer for institutionens virke, som 
det fremsatte.  

 Skriver, at Brugerbestyrelses repræsentant til 
kommenteringsmødet blev afvist deltagelse, hvilket 
vi anser for stærkt problematisk og i strid med god 
forvaltningsskik.  

 Skriver, at KKFO’erne stilles bedre - uden 
hensyntagen til den store del af byens forældre, 
som har valgt et fritidshjem frem for en KKFO (i de 
områder, hvor det frie valg stadig eksisterer).  

 Skriver, at det, at der i implementeringsmaterialet 
fastlægges en grænse for, hvor langt et barn må gå 
til sit fritidshjem betyder, at KKFO’ernes placering 
på skolernes matrikler sikrer deres overlevelse, 
mens hovedparten af de selvejende fritidshjem er 
udset til at lukke.  

 Skriver, at proceduren i høj grad minder om den 
proces, der lå forud for forvaltningens beslutning 
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om at samle morgenåbningen på KKFO’erne - en 
beslutningsproces, som heller ikke inddragede 
hverken forældre eller institutioner, men som har 
medført forringelser og mindre sammenhæng i 
familiernes hverdag.’ 

 Mener ikke, at det fagligt er ambitiøst nok, at 
tilbuddet til de mindste børn kun skal give 
forældrene mulighed for pasning.  

 Der savnes videnskabeligt belæg for, at det er 
gavnligt for de mindste børn, at deres fritidstilbud 
tænkes tæt sammen med skolen. Er store fortalere 
for et tæt samarbejde med skolen - men i en form, 
hvor fritidspædagogikken ikke underordnes skolens 
dagsorden, og hvor det pædagogiske personales 
faglighed anerkendes og værdsættes.  

 Er stærkt bekymrede for, at 
implementeringsforslaget vil medføre, at rigtig 
mange forældre vil vælge deres lokale folkeskole 
fra - netop fordi forældrene vægter den 
mangfoldighed af muligheder, som den nuværende 
fritidsstruktur rummer - og som der ifølge forslaget 
ikke er plads til i København i fremtiden. 

 Skriver, at deres skoledistrikt er et skole-eksempel 
på et glimrende samarbejde mellem et selvejende 
fritidshjem, en KKFO og en skole. 

o Samarbejdet kan karakteriseres som et 
(1+1):1-partnerskab, idet skolelederen 
allerede er øverste leder for KKFO’en, og 
denne kan i forhold til mange opgaver 
uddelegere ledelses-samarbejdet til KKFO-
lederen.  

o I forbindelse med implementeringen af 
folkeskolereformen i skoleåret 2014-15 har 
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institutionerne indgået samarbejdsaftaler, 
således at både skolepædagogstillinger og 
timerne til stærkt samarbejde deles ligeligt 
mellem KKFO’en og BFC.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske omlægninger 

 

 
 Anbefaler, at der indgås en lokal aftale om et leder-

partnerskab, der skal sikre, at der i ledelses-
samarbejdet er mindst én person, som har 
fritidspædagogikken som sit professionelle fokus.  

 Skriver, at talrige undersøgelser viser, at 
pædagogerne, der arbejder i skoleregi bliver 
”skolificeret”, og at fritidspædagogikken 
underordnes skolens logik trods pædagogernes 
intention om det modsatte.  

 Anbefaler, at forvaltningen anerkender det store 
arbejde, institutionerne har lagt i de 0-18 års-
netværk, der netop blev dannet for at skabe 
sammenhæng i børnenes liv. Samarbejdet i 
Netværk Bellahøj (tidl. Frie6) kan udmærket danne 
grundlag for det fremtidige ledelses-partnerskab 
med skole og KKFO.  

 Skriver, at der i resten af samfundet sker en 
bevægelse væk fra store kontormiljøer, fordi 
arbejdsmiljøet i store enheder er meget belastende 
for den enkelte - er det mon sundere for børn at 
opholde sig i kæmpe miljøer? 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  
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Hvem: Personalet på Bellahøj Fritidscenter 
 
Institution: Bellahøj Fritidscenter  
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Personalet ønsker at bevare institutionen. 
 Personalet redegør for institutionens pædagogiske 

og organisatoriske kvaliteter. 
o F.eks. nævner personalet, at de er gode til 

at rumme ’skæve’ børn. 
 Personalet er frustreret og bekymrede på børnenes 

vegne og på egne vegne. 
 Skriver at selv om de tilbydes en stilling et andet 

sted, vil det ikke blive det samme. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 

 Ingen kommentarer til det organisatoriske 
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 

 
 

Hvem: Personalet på KKFO Rødkilden 
 
Institution: KKFO Rødkilden 
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag x  

 
 Personalet ser gerne en mulighed for at lave en 

satellit-model; hvor et særdeles stærkt samarbejde 
mellem de forskellige afdelinger kan fortsætte. 

 Ønsker at der fortsat er klub ved Rødkilde KKFO. 
Har gode erfaringer med et stærkt samarbejde 

 Landsbytanken 
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mellem klub og fritidshjem, hvor klubbørnene kan 
lære meget af at hjælpe fritidshjemsbørnene, og 
fritidshjemsbørnene har nogle gode forbilleder at 
se op til, i dagligdagen. Har etableret flere 
aktivitetstilbud, hvor børn og unge mødes og 
herigennem udvikler sig, på tværs af alder og 
kultur.  

 Det er også vigtigt at der afsættes økonomi til 
udbygninger/tilbygninger, hvor der indtænkes 
arkitektoniske, æstetiske, pædagogiske og 
miljømæssige visioner. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 Ønsker UNDER INGEN omstændigheder omdannet 
til klyngestruktur. Ser ingen gevinst i at få et ekstra 
ledelseslag ind i samarbejdet og ønsker ikke at få 
fjernet souschefstillingen.  

 Rødkilden KKFO vil gerne fortsætte som KKFO i sin 
nuværende form, med de flere børn som forslaget 
anviser.  

 KKFO modellen er den bedste model i det direkte 
samarbejde med skolen; specielt da 
institutionslederen og skolelederen er nærmeste 
samarbejdspartnere. Ser også en stor gevinst ved at 
have en souschef.  

 Alternativt, såfremt KKFO-modellen, ikke kan lade 
sig gøre, ønskes en omdannelse til selvejende 
institution. 
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Hvem: Thea Andreasen, Louise Sandberg,  
Martin Hofmann-Andersen, Mille Kofoed - 
Forældre 
 
Institution: Bellahøj Fritidscenter  
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Er kraftigt imod, at Bellahøj Fritidscenter 
nedlægges. 

 Skriver, at indførelsen af først inklusion og derefter 
skolereformen er Børne- og 
Ungdomsforvaltningens forslag til ændringer af 
fritidsområdet er så gennemgribende, at det uden 
tvivl kommer til at få store konsekvenser for børns 
hverdag. 

 Har glemt at medtage det gode børneliv/fritidsliv 
med mulighed for den frie leg, der bygger på 
børnenes fantasi. Der er heller ikke levnet meget 
plads til muligheden for mangfoldige tilbud og 
vores børns ret til at være individer med forskellige 
behov. 

 Mener ikke, at kæmpeinstitutioner er vejen frem 
 Skriver, at det er vigtigt med tydeligt skifte mellem 

skole og fritid 
 Skriver, at mange forskellige institutioner sikrer 

mangfoldighed 
 Frygter at flere vil vælg privatskoler 
 Siger ja til at bevare de mangfoldige fritidstilbud i 

Københavns Kommune. 
  Siger ja til, at forældre godt selv kan og vil skabe 

sammenhæng i deres børns liv. 
 Siger ja til, at forældre og børn har frit 

fritidshjemsvalg i Københavns Kommune. 
 Siger ja til, at børnene ikke skal tilpasses 

tilbuddene, men at tilbuddene skal tilpasses 

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
 ’Skolificering’ 
 Udsatte børn 
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børnene. 
 Siger nej til klasselokaler som fritidshjemlokaler. 
 Siger nej til institutioner med 300-560 børn. 

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Siger ja til at bevare den nuværende struktur med 
både selvejende og kommunale 

 Siger ja til institutioner, der arbejder sammen i et 
partnerskab. 

 Siger nej til en ren 1:1 ledelse.  
 Ønsker at klubtilbud ikke afknyttes fritidshjem 

 
Hvem: Julie Thorsted - Forælder 
 
Institution: Bellahøj Fritidscenter  
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 

 Ønsker, at sammenlægningsplanerne trækkes 
tilbage. 

 Skriver, at store institutioner kun giver 
stordriftsfordele, hvis medarbejderne trives 

 Skriver, at stordrift ofte giver mindre 
ansvarsbevidste medarbejdere, mindre initiativ, 
mere udskiftning blandt medarbejderne og mere 
sygefravær. 

 Skriver, at store institutioner er utrygge for særligt 
mindre børn 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

 Institutionsstørrelse 
 Effektivisering/ besparelser 
 ’Skolificering’ 
 Udsatte børn 
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omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organisering 
 

Hvem: Christina Dela Widenmann - Forælder 
 
Institution:  - 
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                   

 Skriver at for så vidt angår Rødkilde Skole, så er der 
på fritidshjemsområdet ikke tale om en ”kompleks 
struktur med forskellige skoler tilknyttet”, som er 
en af de nævnte præmisser for omstruktureringen. 
Det er kun Rødkilde Skole, der leverer børn til de to 
fritidshjem, der er tilknyttet skolen. Det fritidshjem, 
som ikke ligger på skolen ligger i umiddelbar 
nærhed (100 m. ca.) derfra, så heller ikke her er der 
noget at hente for børnenes skyld. 

 Skriver, at det er meget bekymrende, at ville rykke 
ca. 190 fritidshjemsbøn ind mod at flytte ca. 100 
klubbørn ud. Det giver knap 100, børn som der reelt 
ikke er plads til. 

 Mangler beskrivelse af de bygningsmæssige 
ændringer 

 Mangler beskrivelse af de driftsmæssige gevinster 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 

 Effektivisering/besparelser 
 For voldsomt/timing/tryg 

fortælling 
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 Skriver, at med hensyn til planerne om 1:1 ledelse 
og flytning af børnegrupper virker planerne 
forhastede og ikke tilstrækkeligt tilpasset den 
enkelte skoles virkelighed.  

 Ønsker små enheder for at tilgodese børns 
forskellige behov 

Hvem: Lisbeth Lorentzen - Forælder 
 
Institution:   
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole   
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker selv at vælge tilbud  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag x  

 Ønsker ikke sammenlægninger eller KKFO 
 Skriver, at sammenlægning af alle fritidstilbud KKFK 

og fritidshjemmene opleves som en alvorlig 
forringelse af mangfoldighed 

 Skriver, at det vigtigste i fritidstilbud er : trygge, 
overskuelige rammer og et solidt arbejde med de 
sociale relationer og kompetencer. 

 Er bekymret for, at folkeskolen fravælges, hvis 
valgfrihed på fritidstilbud fjernes. 

 Institutionsstørrelser 
 Udsatte børn 

 Manglende valgfrihed i 
fritidstilbuddene 

Hvem: Susanne Birk Petersson – Forælder 
 
Institution: Fritidshjemmet Bellahøj 
Fritidscenter 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                              

 Institutionsstørrelse 
 For 

voldsomt/timing/tidsperspekti
v 

 Manglende valgfrihed i 
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Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

 Udtrykker bekymring over forslaget om at 
nedlægge fritidshjemmene - i deres tilfælde 
fritidshjemmet Bellahøj Fritidscenter - for i stedet 
at lave en kæmpestor fritidsordning på Rødkilde 
skole. 

 Synes, at det virker som om børnene nyder deres 
fritid på fritidshjemmet endnu mere nu, efter 
folkeskolereformen, end nogensinde før. 

 Skriver, at den ro, fritidshjemmet tilbyder, for 
mange børn er helt afgørende, efter en skoledag 
med fuld fart og vanvittigt mange indtryk. Det 
gælder ikke kun de mere ængstelige børn og børn 
med diagnoser eller andre særlige behov. 

 Opfordrer til, at forslaget bliver overvejet rigtig 
godt, før der stemmes for en strukturændring, som 
slår de små fritidshjem ihjel. De ressourcestærke 
forældre skal nok finde alternativer for deres egne 
børn, men det kan meget vel ende med at blive i 
form af privatskolerne, 

 Frygter, at det bliver et opdelt skolesystem i et a- 
og et og b-hold, hvilket både i et integrations - og et 
inklusions perspektiv er uholdbart - og 
menneskeligt set er umådeligt trist. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organisering 

fritidstilbuddene 
 Udsatte børn 
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Hvem: Kirstine Krause Binggeli - Forælder 
 
Institution: –  
 
Tilknyttet skole: Rødkilde Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 Er i mod forslaget, da de har erfaringer med 
mistrivsel i en stor institution, da vrede, 
aggressioner og dårligt humør blev den 
dominerende følelse i hverdagen. Det er ikke, hvad 
man ønsker at opleve når man er 5 år. Heller ej som 
forældre. 

 Har nu erfaring med, at et lille fritidshjem fungerer 
optimalt, og er overbeviste om, at mindre 
fritidstilbud har større mulighed for at tilbyde 
børnene en hverdag med ovenstående værdier. 
Netop derfor er de mindre fritidstilbud værd at 
bevare! 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organisering 
 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 

 

Kirkebjerg Skole 

Hvem: Skolebestyrelsen v. Kirkebjerg Skole 
 
Institution: -  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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Tilknyttet skole: Kirkebjerg Skole 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

                                      

 Ser at den kommende fritidsinstitution med forøget 
åbningstid også omfatter de skoletilknyttede 
klubber. Det vil sikre en god tryghed og 
sammenhæng for især de mindre klubelever, der så 
ikke selv skal transportere sig til andre lokaliteter 
væk fra skolen. Det vil ligeledes give et bæredygtigt 
grundlag for den kommende fritidsinstitution.  

 Kan ikke anbefale en ændring af institutionernes 
fysiske placering, da det ikke giver mening at flytte 
klubben til lokaler, som dels lige i øjeblikket 
ombygges til brug for fritidshjem og dels ikke på 
sigt har plads nok til alle klubbørn. 

 Anbefaler, at den nuværende klub i Højen og klub 
KKFO2 forbliver i deres nuværende lokaler.  

 Anbefaler, at der gives mulighed for lokal 
indflydelse på den fysiske placering efter brugernes 
egne ønsker og ansvar.  
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Støtter forslaget om, at de skoletilknyttede 
fritidshjem ved Kirkebjerg Skole organiseres som en 
samlet fritidsinstitution. 

 Ønsker, at den kommende fritidsinstitution 
omkring Kirkebjerg Skole organiseres som en egen 
enhed – en KKFO-lignende institution under skolen 
og ikke organiseres i klynge for at sikre mere 

 Kommunal/Selvejende 
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fleksibilitet og bedre sammenhæng i 
forældresamarbejdet med fokus på trivsel og læring 
for målgruppen 6 – 15 /18 år. Hvis en KKFO-
lignende organisering ikke bliver en mulighed i 
fremtiden, anbefaler skolebestyrelsen at det bliver 
en kommunal institution - ikke selvejende. 

 

Hvem: Forældrebestyrelsen v. Kirkebjerg 
Fritidshjem 
 
Institution: Kirkebjerg Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Kirkebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Institutionen har været i dialog med de to andre 
fritidsordninger på Kirkebjerg Skole, Højen og 
Kirkebjerggård, og er meget enige med dem. Dog 
med en anden mulighed for organisatorisk løsning. 

 Ønsker et stærkt samarbejde mellem 
fritidsinstitutionerne og skolen, så mangfoldighed 
og frihed bevares og at samarbejdet med 
civilsamfund og marked tilgodeses i den kommende 
struktur, for fritidstilbuddet omkring Kirkebjerg 
skole. 

 Mener ikke, at der er pædagogiske, faglige gode 
argumenter for, at store institutioner eller såkaldte 
”Børnefabrikker” skulle gavne børnene 

 Skriver, at der er en stærk interesse blandt 
forældrene i institutionerne ved Kirkebjerg skole, 
Højen, Kirkebjerggård og Kirkebjerg Fritidshjem, for 
at fastholde fritidstilbuddenes nuværende 
placeringer og skabe en ledelsesstruktur der 
understøtter dette.  

 Skriver, at mindre og overskuelige enheder er 
afgørende for kendskabet til det enkelte barn og for 

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Landsbytanken 
 ’Skolificering’ 
 Kommunal/Selvejende 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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den pædagogiske opgave med, at skabe inklusion i 
samspil med nærmiljøet, fordi de understøtter 
nærhed, bæredygtige relationer og 
kvalitetspædagogik i praksis. 

 Har forståelse for baggrunden for ønsket om 1:1 
ledelse – ser dog  andre og bedre mulige løsninger, 
da alle enheder stort set er fysisk placeret på 
samme matrikel, end at sammenlægge dem til én 
stor institution.  

 Skriver, at Kirkebjerg Fritidshjem er placeret på 
matriklen og i bygninger/lokaler ejet a skolen. Er pt. 
under ombygning og kan fra maj 2015 rumme 143 
børn og ikke 95, som der står oplyst i 
implementeringsplanen. 

 Skriver, at det er afgørende at fastholde 
fritidshjemmenes nuværende placeringer, så man 
kan skabe tre forskellige tilbud til børnene - i et, 
under en fælles overordnet leder og tre 
teamledere, dermed 1:1.  

 Skriver, at det netop kan fastholde medarbejdere 
og gøre fritidstilbuddene mere interessante for 
børn og forældre.  

 Skriver, at mindre enheder i det store fællesskab 
også kan sikre den nærhed, der efterlyses i den 
politiske debat om store institutioner. 

 Foreslår, at udvide fritidstilbuddet tilknyttet 
Kirkebjerg Skole til at rumme børnene fra både 
indskolingen og mellemtrinnet, altså 0-6 klasse.  

 Skriver , at erfaringen viser at 4. - 6.  klasserne 
ønsker at forblive på matriklen og ikke bør færdes 
alene i trafikken for at flytte sig til et eventuelt 
fritidscenter. Nærhed og det, at man hurtigt kan gå 
i klubben efter en lang skoledag er afgørende, hvis 
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tilbuddet fortsat skal tiltrække fritidsklub børnene. 
 Skriver, at fritidstilbuddet omkring Kirkebjerg Skole 

organiseres således, at alle eksisterende bygninger, 
som benyttes til henholdsvis klub, fritidshjem og 
KKFO i dag, samles til et stort samlet fritidstilbud 
med 3 enheder, i en ”landsby” omkring Kirkebjerg 
Skole.  

 Skriver, at en fordel ved at lade fritidstilbuddet 
blive i de nuværende rammer er, at der ikke skal 
bruges væsentlige anlægsmidler og tilsvarende vil 
transaktionsomkostningerne mindskes. 

 Skriver, at det har vist sig at være "sundt" for både 
fritidshjemsbørn og fritidsklubbørn at være tæt på 
hinanden. Her kan der ressourceoptimeres, når de 
store fritidshjemsbørn kan indgå i aktiviteter 
sammen med fritidsklubbørnene. 

 Skriver, at ungdomsklubben (7-9 kl.) ikke behøver 
at være beliggende på matriklen Kirkebjerg Skole. 

o På Ålekistevej i nærområdet befinder der 
sig en tom bygning, der oprindeligt var 
tiltænkt en 0-6 års institution. Man kunne 
med fordel, sætte denne bygning i spil, som 
fysisk ramme for et fritidscentertilbud til 
unge. 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  

 

 Forstår ønsket om 1:1 ledelse – er dog bekymrede 
over de varslede strukturændringer og fysiske 

 Ja Nej 

Enig  X 

Alternativt forslag X  
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placeringer, som udelukkende er baseret på 
økonomiske hensyn.  

 Skriver, at en ledelsesstruktur med tre daglige 
teamledere og en overordnet (netværks)leder, vil 
kunne skabe forskellige tilbud til børnene.  
Enheder, som ikke bliver for store, men forbliver 
nære, trygge og overskuelige, både for børn, 
personale og forældre.  

 Anbefaler, at det samlede fritidstilbud omdannes til 
et selvejende fritidstilbud.  

 Skriver, at en selvstændig ledelse og bestyrelse med 
forældre og personale vil sikre et stærkt 
forældreengagement til glæde for både personale 
og børn. Det har Kirkebjerg Fritidshjem årelang 
erfaring med.  

 Skriver, at da denne form for organisering og 
strukturændring, er et alternativ der går på tværs af 
kommunens nuværende ledelsesstruktur, vil en 
selvejende organisering være at fortrække, da der 
ofte er et ”større spillerum” her. Samtidig vil en 
selvejende organisering, være med til at 
understøtte nærdemokratiet og borgerens frie valg, 
i området omkring skolen og bydækkende. 

 Skriver, at de fleste fritidstilbud i Københavns 
Kommune er lige nu fritidshjem. Ved at bevare det, 
er det et mindretal, der skifter status. (En politiske 
aftale fra 2003 sikrer fritidshjem som det primære 
fritidstilbud i København.)  

 Ønsker ikke strukturen for en KKFO, det er 
problematisk, at lovgivningen stiller børnene 
ringere, hvis det samlede fritidstilbud ender under 
skolelovgivningen/bestyrelsen.  

 Skriver, at den forslåede løsning også har den 
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fordel, at den kan gennemføres relativt let og uden 
videre brug af anlægsmidler.  

Hvem: Lene Skovgaard Hansen på vegne af 
personalet fra Kirkebjerggård KKFO 
 
Institution: Kirkebjerggård KKFO 
 
Tilknyttet Skole: Kirkebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Personalet bakker op om Kirkebjerg Skoles 
bestyrelses høringssvar 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Bør være en kommunal institution 

 

 

Hvem: Forældrerådene v.Caspar Elo 
Christensen 
 
Institution: Kirkebjerg KKFO og Højen 
Fritidshjem og klub 
 
Tilknyttet skole: -  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 

 Ønsker at bevare fritidshjemstilbuddet i de 
nuværende fritidshjems lokaler for at signalere 
forskelligheden både på profil og beliggenhed (alle 
ligger i forvejen på skolens matrikel)  

 Ønsker, at beholde fritidsklubtilbuddet i klubbernes 
nuværende lokaler, hvor der er mulighed for 
udbygning, når skolens 5 spor er fuldt indfaset.  

 Ønsker, at der bibeholdes en ungdomsklub på 
skolens matrikel.                              

 
- 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 
 Ønsker én fælles ledelse, der kan sikre tæt 

samarbejde med skolen.  
 Ønsker fire teamledere, der kan skabe tre 

forskellige fritidshjemstilbud og en klub i et. Vil 
tiltrække medarbejdere, og give forældrene 
mulighed for et aktivt valg for deres børns fritid.  

 Ønsker at give den nye store institution med fire 
enheder status af en kommunal institution.  

 Vi ønsker, at institutionen med fritidshjem og 
fritidscenter bliver kommunalt ejet 

 
Hvem: Personalegruppen v. Kirkebjerg 
Fritidshjem 
 
Institution: Kirkebjerg Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Kirkebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Sætter spørgsmålstegn ved at fritidshjemmene 
udsultes, hvis der ikke sker ændringer 

 Mener ikke fritidshjem er blevet dyrere tværtimod 
 Foretrækker små enheder/mangfoldighed       
 Ønsker at bibeholde, at alle fritidsinstitutionerne 

ligger på skolens matrikel i forskellige bygninger. 
Alternativt lav et fritidscenter uden for skolens 
matrikel. Bør ikke samles i Højen                    

 Skriver, at fritidshjemmet ligger på skolen, og der er 
lang tradition for samarbejde ml. skole og 
fritidshjem 

 Effektivisering/besparelser 
 Udsatte børn 
 For voldtsomt/timing/ 

tidsperspektiv 
 Institutionsstørrelse 
 Kommunal/selvejende  
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 Ønsker at blive i nuværende lokaler. Gøres til tilbud 
for 0-6 klasse. 7-9. klasse kan være uden for skolens 
matrikel  

 De ønsker mere - ikke mindre- ledelse. 
 Skriver, at mange arbejdsopgaver gør, at der er 

mindre tid til kerneopgaven – børnene 
 Skrive, at folkeskolereformen skal gives tid, før der 

gennemføres store ændringer på fritidshjemmene 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 
 Ønsker, at fritidshjemmene skal være selvejende 
 Ønsker, at de skal fortsætte som fritidshjem ikke 

som KKFO’er 
Hvem: Personale v. Højen 
 
Institution: Højen 
 
Tilknyttet Skole: Kirkebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Fritidsinstitutionerne skal forblive på deres 
nuværende matrikler/beliggenhed. Fritidshjem og 
klub i nærheden af hinanden 

                        

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 Ser 1:1 ledelse  som noget positiv. 
o Kan fordre det tætte samarbejde mellem 

 Skolificering 
 Fritidscentre vil fjerne det 

nære miljø 
 Landsbytanke 
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lærere og pædagoger.  
o Kan måske bedre sikre den ”røde tråd” i 

den pædagogiske tilgang til børnene. 
o Vigtigt med fysisk adskilles mellem skole og 

fritidshjem. 
 Foreslår team – eller afdelingsledere i de forskellige 

afdelinger for at skabe mindst mulig afstand til den 
nærmeste leder 

Hvem: Kenneth B . - Forælder 
 
Institution: -  
 
Tilknyttet skole: Kirkebjerg Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 Han undrer sig over, og er uenighed, i konklusioner 
anført i fremtidens fritidstilbud 

 Er bekymret for de fremlagte implantationsplaner 
for Kirkebjerg skole. 

 Påpeger, at der allerede i dag er mulighed for 
samlede klasser nærliggende skolen og, at et 
fremtidigt samlet tilbud vil blive meget stort. Det 
underbygges med diverse beregninger. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Anerkender ikke præmissen med behovet for en 
1:1 ledelse og støtter ikke det fremlagte forslag 

 Manglende 
evidens/manglende tryg 
fortælling 

Hvem: Vibeke Steffens – beboer  
 
Institution: -  
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 

 Effektivisering/besparelse 
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Tilknyttet skole: V/Kirkebjerg Skole                                       

 Klager over, at kommunen ikke har hørt samtlige 
naboer der grænser op til Kirkebjerg skole. 

 Mener at der med forslaget vil blive øget støj fra 
institutionerne og udendørsarealerne, støjen er i 
forvejen meget generende. 

 Mener at hvis antallet af børn øges vil der ikke være 
plads i de eksisterende lokaler, og de frygter derfor 
en udvidelse med yderligere bygninger, hvilket 
området ikke vil kunne bære. 

 Håber, at børnene får første prioritet og ikke 
Kommunens kasse, hvis forslaget gennemføres 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organisering 
 

Hvem: Maria Boje – Forælder 
 
Institution: Kirkebjerg Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Kirkebjerg Skole 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker ikke, at institutionen laves om til et kæmpe 
center med næsten 600 børn. 

 Ønsker små og hyggelige institutioner, som kender 
børnenes behov. 

 Er bange for, at børnene bliver væk i mængden og 
ikke blive set og hørt 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 

 



Afsender  Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

145 
 

omlægninger:  

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organiseringen 

 
 

Vanløse Skole 

Hvem: Peter Daniel Andersen. Et flertal i 
skolebestyrelsen på Vanløse skole 
 
Institution: -  
 
Tilknyttet skole: Vanløse skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag x  

 

 Anbefaler, at samle de 3 eksisterende fritidstilbud 
på Vanløse skole 

 Lønstrupgård omdannes til et fritidscenter 
 Gør opmærksom på, at en sammenlægning af KKFO 

”Krokodillen” fritidshjemmet ”Klitten” samt det 3. 
spor fra Lønstrupgaard ikke kan lykkes uden 
tilførelse af ekstra økonomiske midler og 
konsulentbistand 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 Anbefaler, at sammenlægningen sker som KKFO 
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Hvem: Pernille Bang på vegne af 
forældrerådet KKFO Krokodillen 
 
Institution: KKFO Krokodillen 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er glade for at blive hørt i processen omkring 
fremtidens fritidstilbud i Københavns kommune. 

 Pointerer dog, at det er ærgerligt, at en 
fritidsreform følger så hurtigt efter skolereformen, 

 Forældrerådet og forældre på Krokodillen er dog 
overbevist om, at implementering af begge 
reformer bedst sker i tæt samarbejde mellem skole 
og fritidstilbud, hvorfor vi støtter op om KKFO som 
model og dermed også høringsforslaget.  

 Skriver, at en forudsætning for at sikre en fornuftig 
implementering af begge reformer er, at der 
kommer helt klare retningslinjer for den 
økonomiske fordeling af midler mellem skoleliv og 
fritidsliv på den enkelte skole fx i form af et fast 
beløb per barn både til skole og fritidstilbud. 
Midlerne skal gå direkte fra kommunen til de 
berørte parter. 

 Mener, at Københavns Kommune i en 
overgangsperiode må investere flere ressourcer i 
Fritidsreformen med henblik på en hurtig og 
fornuftig implementering.  

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 
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 Har taget initiativ til, at også alle forældre med børn 
i KKFO’en har kunnet stemme om høringsforslaget 
og andre alternative organiseringsmuligheder inden 
forældrerådets fremsendelse af høringsvar.  

 Der er stemt om hvordan fritidstilbuddet bedst 
organiseres på Vanløse skole:A: KKFO tilknyttet 
skolen, B: En fritidsinstitution uden for klyngen 
VAN3, C: En fritidsinstitution tilknyttet klyngen 
VAN3  

 Resultatet viser et helt overvejende ja blandt de 
afgivne stemmer til: A: KKFO tilknyttet Vanløse 
Skole. Ingen ønsker en fritidsinstitution tilknyttet 
klyngen VAN3, mens én har ønske om en 
fritidsinstitution uden for klyngen.  

 Støtter en KKFO tilknyttet skolen.  

 

Hvem: Netværk ME 5 
 
Institution: Randbøllens Fritidshjem og Klub  
 
Tilknyttet skole: Katrinedals skole 
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Arbejdet med FSR er allerede godt i gang, og der er 
ikke brug for en ny omorganisering men fokus på at 
videreudvikle det gode samarbejde 

 Er, som udgangspunkt, tilfredse med, at BUU har 
vedtaget de seks politiske principper, men er 
uenige i pkt. 2 vedr. adskillelsen ml fritidshjem og 
klub 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 
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Enig   

Alternativt forslag x  

 
 Ønsker, at Randbøllen og Katrinedals fritidshjem og 

klub fortsætter som integr.inst. 
 At 1:1 forstås som én skoleleder, der indgår i ét 

partnerskab med 2 fritidshjem – alternativt at fusionere 
de tre inst. Til ét stort fritidshjem og klub i en 
selvejende styreform 

 Ønsker, at Netværket fortsætter i en 0-18 års struktur 
 Ønsker, at skolen og de 3 fritidshjem gennem de sidste 

10 år har udviklet en samarbejdsmodel – Centertanken, 
som har skabt et velfungerende netværk omkring det 
enkelte barn og den enkelte klasse   

 Skriver, at på det ledelsesmæssige plan ser bestyrelsen 
en bedre mulighed for organisering af samarbejdet 
gennem en partnerskabsaftale 

 Peger på, at der ønskes en model, hvor institutionerne 
fortsætter deres nuværende struktur med netværk som 
grundlag og indgår en partnerskabsaftale med 
Katrinedals skole omkring det ledelsesmæssige aspekt 

 
Hvem: Personalet v. Fritidshjemmet Klitten 
 
Institution: Fritidshjemmet Klitten 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker, at Fritidshjemmet Klitten fortsat skal høre 
under serviceloven. 

 Mener, det er en fordel, at forskellige børnehaver 
og fritidshjem i klyngen samarbejder 
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 For voldsomt /timing/ 
tidsperspektiv 

 Landsbytanken 
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 Det er vigtigt at bevare fuldtidsstillingerne på 

fritidshjemsområdet 
 Mener, at endnu en strukturændring efter 

klyngestrukturen vil have negativ indflydelse. 
 Ønsker, at Klitten fortsat hører under klynge VAN 3 

og at KKFO’en på Vanløse Skole omdannes til 
fritidshjem. 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

Hvem: Forældre til børn i 0.C, 0.D, 0.E, 1.X, 
1.Y, 2.C, 3.E og 3.C på Vanløse Skole 
 
Institution: Lønstrupgård og Klitten 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Anbefaler, at Lønstrupgård og Klitten bevares.  
 Ønsker mulighed for selv at vælge fritidshjem 
 Børnene har brug for et frit rum, der ikke er 

underlagt skolen. 
 Mener ikke, at kvaliteten kan bevares, hvis 

børnenes fritidsliv indskrænkes til kun én matrikel, 
som i værste fald kan betyde mindre m2 plads pr. 
barn.  

 Mener, at flere vil vælge privatskoler 
 

 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske  

omlægninger:  

 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Ingen kommentarer til organiseringen 
Hvem: Jie - Forælder 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker, at Lønstrupgård fritidshjem bevares 
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  

 
 Ingen kommentarer til organisering 

 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Effektiviseringer/ 
besparelser 

Hvem: Pernille Louise Fassov - Forældre 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole  

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker at bevare Lønstrupgård Fritidshjem 
 Skriver, at det er noget helt andet end at gå i skole. 
 Skriver, at kulturen på Lønstrupgård emmer af 

fritid. 
  Skriver, at det er fint at tænke i sammenhænge 

mellem skole og fritid, men det bør kunne gøres på 
andre måder end at skabe ét fysisk rum til begge 
dele.  
 

Resumé af kommentarer ang. Organisatoriske 

omlægninger:  
 

 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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 Ingen kommentarer til organisering 
 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

Hvem: Line Louise Deleuran - Forælder 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole    
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Ønsker selv at vælge tilbud og besvare små 
fritidshjem 

 Mener, at strukturændringer er en spareøvelse 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Ønsker ikke sammenlægninger eller KKFO 
 

 Institutionsstørrelser 

 Manglende valgfrithed i 
fritidstilbuddene 

 Effektivisering/besparelser 

Hvem: Christina Høier og Otto Schelin - 
Forældre 
 
Institution: SFO’en Lønstrupgård 
 
Tilknyttet skole: Vanløse skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Bevar lønstrupgård 
 Forstår ikke, hvorfor tilbud til børn skal være 

rentable 
 Udgangspunktet skal være børnenes trivsel – ikke 

stordriftsfordele 
 Frygter store institutioner (konflikter, larm/støj, 

junglelov) 
             

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Manglende 

evidens/manglende tryg 
fortælling 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   

 Ingen kommentarer til organisering 
 

Hvem: Christina Ebbesen og Jesper Karlsen - 
Forældre 
 
Institution: Lønstrupgård Fritidshjem 
 
Tilknyttet skole: Vanløse Skole 
 

 

Resume af kommentarer ang. Fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 

 Ønsker at bevare Lønstrupgård fritidshjem til begge 
skoler (som det allerede fungerer nu). 

 Ønsker, at klitten samt Krokodillen fortsat hører til 
de to øvrige spor fra Vanløse Skole. 

 Støtter, at alle fritidshjem under Vanløse og 
Hyltebjerg Skole kan samles under én 
klyngeledelse, således at begge skoler samarbejder 
med samme klyngeleder (1:1 struktur). 

 

Ved ovennævnte forslag til en ny struktur vil begge skoler 
altså kunne drage nytte af: 

 1:1 strukturen (skoleledelse: klyngeledelse). 
 Diversitet i fritidstilbuddene, idet der er flere 

fritidshjem og klubber (= matrikler) at vælge 
imellem. 

 Sammenhæng i overgangene fra det ene 
fritidstilbud til det andet (FH til FK) ved en fælles 
klyngeledelse. 

 Fleksibilitet og fastholdelse af fuldtidsstillinger 
indenfor klyngen ved at personalet kan fungere i 

 Effektiviseringer/ 
besparelser 

 Areal og fælles udnyttelse af 
lokaler 
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flere af klyngens tilbud, herunder også vuggestuer 
og børnehaver (som allerede nu er en del af VAN-2 
klyngen). 

 Besparelser på udgifter til nybygning/ombygning, 
idet de eksisterende matrikler fortsat kan 
anvendes. 

 Lokalefællesskab: Alle fritidshjem ligger meget tæt 
på skolerne, så fritidshjemmene også kan anvendes 
af skolerne i undervisningstiden, f.eks. ifm. UUV 
eller faglokaler. 

 Minimal ”indgriben” i den nuværende struktur. 
Flytning af så få børn som muligt. 

                                 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 
Inspiration til en anden løsning 

 Tænk fritidstilbuddene (fritidshjem/fritidsklub) 
sammen for Vanløse og Hyltebjerg Skole. 

 Dette giver en diversitet i tilbuddene, som kommer 
alle børnene samt det pædagogiske personale til 
gode, hvad enten de er tilknyttet den ene eller 
anden skole. 

 
Fakta: 

 Vanløse og Hyltebjerg skole er begge snart fuldt 
udbyggede tre-sporede skoler. 

 De ligger lige op af hinanden og bør derfor ikke 
betragtes som to separate enheder med vandtætte 
skodder 
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 Den lille stikvej imellem de to skoler bliver i løbet af 
foråret 2015 lukket for at etablere et fælles 
skolegårdsområde: ”Genvejen”. Hermed ”smelter” 
en del af børnenes skoleliv sammen, så hvorfor ikke 
også lade fritidslivet ”smelte sammen” på tværs af 
skolerne? 

 Allerede i dag, går et skolespor fra hhv. Vanløse og 
Hyltebjerg skole sammen på Lønstrupgård 
fritidshjem. Dette har vist sig at være et stort plus 
for børnene, da deres vennekreds udvides på tværs 
af skolerne. 

 Man kunne derfor forestille sig en 
fritidshjemstruktur, hvor hvert af de tre skolespor 
fra hhv. Vanløse og Hyltebjerg skole er tilknyttet 
hver sit fritidshjem, men med et ”overlap”, således 
at børn fra begge skoler godt kan gå på samme 
fritidshjem 

 
 

 

Bellahøj Skole 

Hvem: Bestyrelse, ledelse og personale v. 
Klynge BH 3 
 
Institution: Klynge BH 3 
 
Tilknyttet skole: Bellahøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig X x 

Alternativt forslag   

 Glade for udvidelse af fritidshjem på Gl. Brønshøj 
Skole. 

 Ønsker at inddrage resten af skolen til et stort 
fritidshjem 

 Vil give mulighed for udvidelse af nuværende 
fritids-og Juniorklub i Børnehuset Bellas 

 Landsbytanken 
 Skolificering 
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lokaler. Også gerne en udvidelse med en 
ungdomsklub 

  Anser ikke et centralt fritidscenter, hvor man 
samler klubbørnene som noget, der hænger 
pædagogisk sammen 

 Vigtig at sikre de pædagogiske fagområder samme 
vægt som børns skolegang                   

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 Peger overordnet på, at hele det pædagogiske 

område, 0 – 18 (23) år, fortsat sikres pædagogisk 
sammenhæng i kommunale klynger.  

 Skriver, at 1:1 ledelse kun kan sikres ligeværd, 
såfremt det sikres etableret mellem skoleleder og 
klyngeleder 

Hvem: Personalet v. Trekløveren 
 
Institution: Trekløveren 
 
Tilknyttet skole: Bellahøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Hvis det planlagte fritidscenter gennemføres, 
frygter de, at det resulterer i, at de unge bare vil 
hænge ud i nærmiljøet, men uden tilknytning til 
fritidscentre  

 Det er en forudsætning, at der sker en 
gennemgribende renovation af 
Skrammellegepladsen 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

 Landsbytanken 
 Fritidscentrene vil fjerne det 

nære miljø for klubbørnene 
 Institutionens sociale ansvar vil 

få tabt. 



Afsender  Resume Eventuelle bemærkninger fra 

forvaltningen 

 

156 
 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 De ønsker at bevare fritidshjemmene Trekløveren 
og Skansebjerg, samt fritids- og ungdomsklub under 
klynge BH4 – Bellabyen 

 Ønsker at fastholde klyngestrukturen bl.a. for at 
bevare attraktive arbejdspladser 
 

Hvem: Forældrerådet v. Trekløveren 
 
Institution: Trekløveren 
 
Tilknyttet skole: Bellahøj Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Vigtigt at adskille skole og fritidshjem fysisk 
 Mener, at mange sårbare børn og unge, har gavn af 

den nuværende institution for at hindre kriminalitet 
og hærværk 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Mener, at kommunen bør lade børn være børn. Det 

sker bedst i et fritidshjem frem for at blive på 
skolen hele dagen 

          

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn  
 Landsbytanken 
 Institutionens sociale ansvar vil 

få tabt 

Hvem: Forældreråd v. Skansbjerg Fritidshjem 
 
Institution: Skansbjerg Fritidshjem 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag  x 

 Ønsker 2. høring 
 Landsbytanke 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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Tilknyttet skole: Bellahøj Skole  Enig I at flytte pladserne, men lokalerne skal være 
klar og kunne rumme børnene. Personalet skal 
følge med.  

 Mangler kapacitet i skolegården til flere børn, hvis 
yderligere udvidelse 

 Godt med flere bygninger til fritidshjemmene.         
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x x 

Alternativt forslag x  

 Skriver, at fritidshjem og fritidsinstitutioner bedst 
understøtter strukturen i Fremtidens Fritidstilbud 
udenfor klynger/netværk. Det sikrer de bedste 
vilkår for personalet 

 Skriver, at fuldtidsstillinger skal fastholdes evt. i 
tilknyt til klub 

 Skriver, at det er bemærkelsesværdigt, at den nye 
fritidsreform skaber en større adskillelse mellem 
fritidshjem og fritidsklubber 

 Ønsker en 2. høringsrunde, når forslagene bliver 
mere konkrete 

 

Katrinedal Skole 

Hvem: Skolebestyrelsen v. Katrinedal Skole 
 
Institution: - 
 
Tilknytte skole: Katrinedals Skole 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 
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- I dialogmøde med forældre til børn i de 
tre tilknyttede fritidshjem - Valhal, 

Katfrit, Randbøllen. 

                                      

 Skriver, at beslutningen om at ændre 
fritidstilbuddene bør udsættes et år, således at 
skolereformen får tid til at virke, før elever, 
pædagoger og lærere kastes ud i endnu en stor 
reform 

 Skriver, at centertanken har vist så mange 
pædagogiske kvaliteter – også set i lyset af 
skolereformen - at den bør være det centrale 
omdrejningspunkt i den nye organisering 

 Skriver, at en 3-matrikelløsning, hvor eleverne først 
skal skifte til et andet fritidstilbud efter 6. klasse, 
dvs. ved overgangen til udskolingen, vil kunne være 
med til at fastholde eleverne i et klubtilbud. 

 Foreslår én samlet institution for elever i 0. -. 6. 
klasse under én ledelse og med én 
personalegruppe, der gør tjeneste på tværs af de 
tre matrikler, hvor Valhal, Katfrit, Randbøllen og 
Katrinedals skole er beliggende. Tilbuddet til 7. 
årgang foreslås placeret i et fritidscenter sammen 
med tilbud til 8.-9.årgang. 

 Udgangspunktet for forslaget er 

o at den foreslåede organisering er 
bæredygtig, udgiftsneutral og båret af 
tanken om lokale løsninger på lokale 
udfordringer. 

o at skolen og de 3 tilknyttede fritidshjem 
gennem de seneste 10 år har udviklet en 
samarbejdsmodel, benævnt Centertanken. 
Denne model har skabt stor tryghed i 
børnenes liv og en stærk 
sammenhængskraft i forældregrupperne.  

o Samtidig udgør modellen et velfungerende 
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netværk omkring den enkelte klasse og i 
særdeleshed omkring de sårbare børn, som 
med inklusionen skal have hjælp til at trives 
i de almene lærings- og fritidsmiljøer. 

o at den politiske vedtagelse benævnt 
"Stærkt samarbejde" og organiseringen af 
pædagogernes skoletilknytning ifm. 
folkeskolereformen yderligere har taget 
udgangspunkt i Centertanken. Disse to 
forhold har styrket et i forvejen 
velfungerende samarbejde i indskolingen 
og fået det til i de seneste to skoleår også 
at omfatte mellemtrinnet. Det indebærer, 
at lærere og pædagoger er godt i gang med 
at udvikle en fælles tilgang til og et fælles 
ansvar for eleverne. Dette har styrket 
samarbejdet om at udvikle elevernes 
personlige og sociale kompetencer og om 
at skabe inkluderende børnefællesskaber 
på tværs af skole og fritid. 

o at en alternativ placering af tilbuddet til 
7.årgang vil matche Katrinedals Skoles 
udskolingsmodel, hvor elever fra flere 
skoler, herunder AVID-elever indgår i nye 
fællesskaber både i skole og fritid. 

o at de fysiske rammer gennem de seneste 2 
år er tilpasset en sådan struktur med 
udbygning af Randbøllens fritidshjem, der 
er afsluttet i 2014 og den igangværende 
etablering af fritidshjemspladser på skolens 
matrikel ifm. udvidelsen til 4 spor. 

 Hvis deres forslag gennemføres, ser de gerne den 
nye organisering gennemført fra august 2015, evt. 
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med en overgangsordning for 7. årgang. 
 De ser frem til den politiske behandling af deres 

alternative forslag og håber på åbenhed over for 
det forhold, at der faktisk er etableret en 
bæredygtig løsning omkring Katrinedals Skole, som 
med en ændret ledelsesform og et budget tilpasset 
den kortere åbningstid vil kunne fungere under de 
nye præmisser uden at gribe ind i børnenes liv.  

 
Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 For skolebestyrelsen er det magtpåliggende, at den 
1:1 model, der er lagt op til, gennemføres, således 
at der kan skabes gode og fleksible muligheder for 
at videreudvikle det relationsarbejde, der hidtil har 
bundet elevernes hverdag i skole og fritid sammen, 
samt det samarbejde på tværs af fagprofessioner 
og de 4 organisationer vi har intensiveret i 
forbindelse med skolereformen.  

 Om organiseringsformen skal være et fritidshjem i 
kommunalt regi eller under en paraply-
organisation, vil de overlade til fritidshjem og 
klubber at vurdere. 

Hvem: Fælles udtalelse fra 
 Bestyrelsen ved Katrinedals Skole 
 Bestyrelsen ved den integrerede 

institution ved Katrinedals Skole 
 Bestyrelsen ved fritidshjemmet og 

klubben ’Randbøllen’ 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:   

 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

                                      

 Har gennem lang tid arbejdet ud fra modellen 

 For voldsomt/timing/ 
tidsperspektiv 
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Institution: -  
 
 
Tilknyttet skole: Katrinedals Skole 

’centertanken’, som betyder at alle børn i en klasse 
følges ad i fritidstilbud fra 0-6 klasse på den samme 
institution, og de ser gerne denne model bevaret. 

 Troede, at der udelukkende er lagt op til at tage 
stilling til strukturen, og mener at de mangler at 
kunne se børnene i denne sammenhæng. 

 Opfordrer til at udskyde processen indtil der er 
flere erfaringer med implementering af 
skolereformen. 
 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 
 

Hvem: Forældrebestyrelsen v. Randbøllen 
 
Institution: Randbøllen 
 
Tilknyttet skole: Katrinedals Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag   

 Er chokerede og forundrede over udsigten til, at 
Københavns Kommune vil nedlægge et særdeles 
velfungerende fritidshjem, der i øvrigt lige har 
gennemgået en ombygning for ca. 5 millioner 
kroner 

 Mener, at Randbøllen har fantastiske resultater 
med at gøre børn skole-duelige, at skabe stærke 
sociale fællesskaber på tværs af klassetrin og 
inddrage ressourcesvage børn, der bliver hjulpet til 
en sikker og tryg start på deres skoleliv. 

 Mener, at muligheden for at vælge mellem tre 
fritidshjem, er et utroligt stort plus for skolen.  

 Landsbytanken 
 Udsatte børn 
 Institutionens sociale ansvar vil 

få tabt 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
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 Skriver, at planerne kan få forældre til at vælge 
privat skole 

 Opfordrer til, at sammenlægningen kun sker 
ledelsesmæssigt. De fysiske enheder skal bevares. 

 Skriver, at forslaget kun handler om økonomi og 
ikke meget andet 

 Mener, at forslaget som presser flere end 400 
fritidshjemsbørn sammen på et sted, ikke kun vil 
ramme børnene. Det vil også være med til at hamre 
endnu en pind i den danske folkeskoles ligkiste. 

 Påpeger, at de færreste forældre ønsker deres børn 
presset sammen i kæmpe børnefabrikker, hvor 
ethvert særpræg og plads til forskellighed er jævnet 
med jorden.  

 Efterlyser et stærkere fokus på børnene og deres 
trivsel 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Har forståelse for ønsket om fælles ledelse, men 
kan ikke forstå at der skal rives noget godt og 
velfungerende ned, i iveren efter at skabe noget nyt 

og uprøvet.   
 

Hvem: Henrik Bachmann, VAN4 
klyngebestyrelse. På vegne af forældrerådet i 
Valhal samt personalet i Valhal 
 
Institution: Valhal 
 

Resumé af kommentarer ang. Fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag x  

 
 Foreslår, at fritidshjemspladserne bevares på de to 

 Ønsker 2. høring 
 Effektivisering/besparelser 
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Tilknyttet skole: Katrinedal Skole 
 

matrikler, hvor Katrinedal og Valhal er beliggende, 
og den samlede fritidsinstitution udgøres derved af 
flere matrikler.  

 Foreslår, klubpladserne samles på Randbøllen, der 
indgår i fritidscenter ’Vanløse’. 

 Antages endvidere, at klasserne ikke deles op på 
flere matrikler, jf. Centertanken ved Katrinedals 
skole 

 Skriver, at det mest hensigtsmæssigt er, at det er 
indskolingsbørnene, der fortsat beholder den gode 
mulighed for udendørs leg som Valhal tilbyder. 

 I høringsanmodningen er det fra det politiske 
flertals side gjort klart, at der ikke ønskes 
bemærkninger til model 4, der netop 
imødekommer et udpræget lokalt hensyn. Det 
finder forældrerådet i Valhal er beklageligt 
 

 

                                      

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig x  

Alternativt forslag   

 
 De ønsker, at Valhal skal fastholdes som en 

kommunal institution, der skal forblive en del af 
klyngesamarbejdet. 

 De skriver, at det fortsatte arbejde med børns 
overgange fra vuggestue til fritidsklub, styrkes ved 
at klyngestrukturen bevares. 

 De skriver, at ved kommunal klyngestruktur sikres 
varierede jobmuligheder med tryghed i 
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ansættelsen for personalet 
 De skriver, at en tæt, løbende og rettidig 

inddragelse af medarbejderne bredt ift. de 
organisatoriske forandringer, er nødvendig for at 
sikre, at omlægningen giver positive konsekvenser 
for vores børns fritid, idet omlægningen uanset 
hvilken model der vælges, har afledte konsekvenser 
i forhold til bl.a. stillingsstrukturen/mulighed for 
oprettelse af fuldtidsstillinger, ledelsesstrukturen 
og sammenhæng til skolen og andre fritidstilbud. 

 De skriver, at der bør være politisk og administrativ 
bevågenhed og sikres en reel og løbende 
inddragelse i udarbejdelsen af procesplaner, samt 
at der fokuseres på muligheder for læring og evt. 
ændringer af planerne som følge heraf i 
overgangsfasen. 

o Der tænkes i hvorledes forældrene og 
medarbejderne bredt set kan inddrages i de 
individuelle møder forvaltningen vil afholde 
med fritidstilbuddene omkring de enkelte 
skoler hvor den mest hensigtsmæssige 
overgangsmodel fastlægges. 

 Skriver, at der naturligvis bør afholdes høring, når 
de endelige og detaljerede modeller for fremtidig 
organisering er udarbejdet. 

 
 

Hvem: Kaia 7 år (afsender: Maria Kokkenborg 
Varming) - barn 
 
Institution: Randbøllen 
 
Tilknyttet skole: Katrinedal Skole 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Ønsker, at Fritidshjemmet Randbøllen bevares 
 Ønsker ikke mindre plads 

 Institutionsstørrelse 
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Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organiseringen 

 

Ingen skole anført 

Hvem: Nina Nørgaard på vegne af 
Bestyrelsen ved Udflytterbørnehaven 
Nordtoftegård 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: -  
 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Udtrykker bekymring for, hvilket fritidstilbud, der 

bliver tilbudt.  
 Børnehaven optager hovedsagligt børn på 

Brønshøj, Bellahøj og Utterslev Skoledistrikter.  
o Da fritidsordningen ved Utterslev Skole 

allerede er en 1:1 ordning, gælder 
bekymringerne især Bellahøj og Brønshøj 
Skole.  

 Mener, at kommunens oplæg indeholder mange 
gode tanker om kontinuitet i børnenes hverdag og 
om at fastholde et højt pædagogisk niveau.  

 Er bekymrede over de midlertidige løsningers 
kvalitet men også de langsigtede permanente 
løsninger. 

 Er bekymrede for børnenes voksentilknytning i 
store fritidsinstitutioner på omkring 500 børn, 

 Institutionsstørrelse 
 Udsatte børn 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
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særligt i forhold til udsatte børn. Samt for kvalitet i 
lokaler og udendørsfaciliteter. 

 For Bellahøj Skoles vedkommende går kommunens 
plan på at bibeholde til eksisterende fritidshjem 
Skansebjerg og Trekløveren Skamleren/Pomfritten 
men med et øget optag og en udbygning på skolens 
område.  

 Hvordan sikrer man en robust/funktionel 
overgangsløsning, hvor børnene ikke bliver berørt 
af ud/tilbygningen indtil de nye lokaler er klar?  

 Inden for de givne rammer er findes det mest 
hensigtsmæssigt med etablering af en 
fritidsordning på Brønshøj Gamle skole, så 
fritidsordningen bliver fysisk (og mentalt) adskilt fra 
skolen.  

o Det kræver dog en gennemtænkt 
ombygning, så lokalerne ikke fremstår som 
klasselokaler, men som et brugbart 
fritidstilbud. Da skolen hidtil har været 
brugt til 0. og 1. klasse, rejser der sig dog 
også et spørgsmål om bygningerne og 
udendørsfaciliteterne har kapacitet til at 
rumme fritidstilbud for 0. - 3. klasse. 

 En nedlæggelse af de eksisterende fritidshjem med 
en midlertidig ordning fra 1. august 2015, findes 
forhastet og urealistisk i forhold til at skabe et 
robust og funktionelt overgangstilbud.  

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag   
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Hvem: Selvejende bestyrelser i Brønshøj-
Husum og Vanløse 
 
Institution: 

 Bestyrelsen på Kirkebjerg Fritidshjem 
 Bestyrelsen på Brønshøj-Husum 

ungdomshus 
 Bestyrelsen på Brønsparkens 

Fritidscenter 
 Bestyrelsen på Fritidshjemmet 

Storegårdsvej 
 Bestyrelsen på Pakhuset 
 Bestyrelsen på Stafetten 
 Bestyrelsen på Fritidshjemmet 

Voldparken 
 Bestyrelsen på Smørblomsten 
 Bestyrelsen på Vanløse Børne og 

Ungdomscentre 
 Bestyrelsen på Randbøllen 
 Bestyrelsen på Den integrerede 

institution ved Kathrinedal 
 Bestyrelsen på Bellahøj Fritidscenter 
 Bestyrelsen på Præstekær fritidshjem 

 
Tilknyttet skole: 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:         

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Er meget bevidste om, at der i forbindelse med at 
skolereformen er besluttet, vil være et behov for at 
se på fritidsstrukturen i København. 

 Mener at der findes alternative løsninger til den af 
forvaltningens fremlagte model. 

 Skriver, at det for lidt med én matrikel, der kan 
betyde for få m2 til børnene. 

 Fremhæver vigtigheden i sammenhængen mellem 
pædagogisk kvalitet og de fysiske rammer       

 Skriver, at børn og forældre med forskellige behov 
skal have mulighed for frit at kunne vælge den 
institution og pædagogiske kultur, som virker for 
dem 

 Skriver, at en løsning og struktur, skal tilpasse sig de 
børn, der skal indgå i denne, ikke omvendt 

 Ønsker ikke en model for hele byen, men ud fra 
lokale forhold 

 Er bekymret for ensrettethed i forvaltningens udspil 
til implementeringsplaner og de snævre muligheder 
for bæredygtighed og rentabilitet 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 
 Forstår godt tanken omkring 1:1, men ser det som 

en alt for snæver løsning i forhold til, at vi har med 
børns fritidsliv at gøre  

 Effektivisering/besparelser 
 Institutionsstørrelse 
 Skolificering 
 Areal og fælles udnyttelse af 

lokaler 
 Manglende valgfrihed i 

fritidstilbuddene 
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 Ønsker en partnerskabsmodel i stedet for 1:1 
 Skolelederen får en fast ledelsesperson som 

han/hun kan drøfte overordnede pædagogiske 
tiltag med 

 
Hvem: Anette Dall Sørensen 
 
Institution: -  
 
Tilknyttet skole: -  
 
 
 

 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger: 

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

 Det er alt for mange børn pr institution. 
 Ønsker at bevare nuværende struktur. 

 

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig   

Alternativt forslag  x 

 Ingen kommentarer til organisering 

 

 Institutionsstørrelse 

Hvem: Julie Fischer Nielsen - forælder 
 
Institution: - 
 
Tilknyttet skole: - 
 

Resumé af kommentarer ang. fysiske omlægninger:      

 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag  x 

        Ingen kommentarer til organisering  
 Skriver, at høringsfristen er rykket uden at 

informere de berørte først 
 Skriver, at flere skoler intet har meldt ud til 

forældre eller personaler. 
 Skriver, at der har været et møde med 

institutionernes ledere og BUPL, hvor 
forvaltningsfolk pludselig uanmeldt kommer 
snigende ind i salen, hvor mødet afholdes.  

 Manglende 
evidens/manglende tryg 
fortælling 

 Effektivisering/besparelser:  
 Landsbytanken  
 Kommunal/selvejende 
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 Skriver, at forvaltningens forslag hele tiden er 
indskrænket til at tænke 6 – 13 år, men i de fleste 
institutioner er perspektivet 5 – 18+.  

 Skriver, at de unge nu vil få nye voksne som først på 
et alt for sent tidspunkt skal til at lære de unge at 
kende. Det vil for mange få store konsekvenser  

 Skriver ”Man kunne passende bruge de 1,3 milliard 
der, hvor tingene ikke fungere i forvejen og der, 
hvor behovet er ekstra stort. Det ville samtidig 
generere flere forskellige muligheder for forskellige 
typer af pædagogisk personale i forhold til bevaring 
af stabile og fagligt dygtige personaler” 

 Skriver, at arbejdsmiljøet for både børn og 
personaler i store institutioner 

 Spørger, hvordan inklusionen sikres ved så store 
ændringer  

     

Resumé af kommentarer ang. organisatoriske 

omlægninger:  
 Ja Nej 

Enig  x 

Alternativt forslag x  

 Skriver, at forvaltningen har behov for at komme de 
selvejende institutioner til livs 

 Skriver, at forvaltningen bevidst har forsøgt at 
manøvrere væk fra den åbenhed i debatten og 
processen som burde være tilfældet. 

 Skriver, at mange af de selvejende institutioner og 
bestyrelser har mærket at nogle af de kommunale 
KKFOér og skoler har vidst ting før end man selv 
har.  

 


